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105 ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, NOVEMBER 16, 1971

L ‘-,,‘.:r"_ to
[ B 4.’ L N )

THE COURT: I want to apologize, ladies and gentlemen,
for getting such a late start. I had some minor difficulties
this morning, some medical difficulties and all sorts of
problems, and consequently we're getting a late start.

Mr, Ranarek.

(Whereupon, the following proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outside the hearing of
the jurys:)

{Whereupon, Mr. Kanarek conferred with the
defendant through the screen of the holding tank door.)

THE COURT: Yes.

MR. KANAREK: Mr, Mansén —-

THE COURT: bDoes he wish to be in the courtroom?

MR. KANAREK: No, he says he does not, your Honor,

THE COURT: And he won't promige that he will comport

' himself properly, then?

(Whereupon, Mr., Kanarek again conferred with the

| defendant Manson through the screen of the holding tank door.)

THE DEFENDANY: (Through the screen.) No. No,
THE COURT: I heard the answer, and, therefore, he can
remain in -- he can remain in the detention cell, then.
Let's proceed, then.
(Whereupon, the following proceedings were had
in open court within the presence and hearing of the jury:)

THE COQURT: Both counsel are present.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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Mr. Kanarek is in the process of reading the
testimony of Miss Van Houten given previously in the Tate-
La Bianca case. _
MR. KANAREK: Your Honor, would it be convenient for
me to sit on the withess stand? ‘
THE COURT: If you would prefer, the Court would allow
you to do that, yes, you may. |
MR. RANAREK: Thank you, your Honor.
{Whereupon, Mr. Ranarek assumed the witness stand.

MR. KANAREK: I believe we were reading about the

night in the La Bianca home. I may repeat one guestion just

out of abundance of caution to make sure T covered it. .
| "0, And whatever--is vour state of
nind such that you believe that whatever knife
you used is the knife that came from the La Bianca
home? |

"B Yeah, it was a weak knife.

"By a weak khife, what do you mean?

"B, Well, it bent.

*In other words -~-" uh —-

"0 In other words, it was not like a
strong —— like a buck knife is strong.

"And the knife that you used is a knife
?ha#imaybe you would use. to —— to cut bread with?
o "A-  The same thing like the one you would

‘ use to cook with. .
. <™ .. BY weak, you mean a very thin blade?

v 7t . :

. . . ‘..m:‘ Tﬁétiis ﬁhat it seemed to me to be..

T, T Ty CieloDrive.cOmARCHIVES
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\aSkiﬁé-me for things you want me to say but I
r s {’ N - -
! am not going to say them because they were not there.

)

"Q The kind of blade that when you put
it down on its point, it would tend to bend easily;
is that what you are telling us?

"A Yes. |

Q. Now, directing your attention to your
state of mind and your thinking.

"Let us say a couple of minutes before you
actually fixst stabbed Mrs.'La'Bianca,‘what was
going through your mind at that time, Leslie?

"B, I couldn't begin to tell you what was
going-thréugh my mind at that time. I don't know.

i+ What would be your statement as to the
reason that Mrs. La Bianca was stabbed by you?

A The reason? It just happened. You
could -- I could probably think of a whole lot of
reaséns if I wanted to, but it just happened.

0, Well, when you say 'think of a lot of
reasons' you mean --

"A. In other words, you see —-

g "In other words, you see you keep

0, M;ss Van Houten, I am not -~ there is
no particular thlng -
"R, _ Thgg, I answered your guestion.
P i.’g.'_: ' Well -

", So why go any further?”
, ..‘f’i'
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13. | ¢

Py

"0, Let's make it clear, Miss Van Houten.
I am not asking you any question because I want
any particular answer.

“When I ask you a guestion, I want you to

just tell me the way it is.

YA, Well, I told you.

"0, All right. Then, are you telling us,
Miss Van Houten, that in fact there was no reason?

", It just happened,

"Q When you say it just happened, you

-

,meq,n —r

i

R

AT A That is my answer, Mr. Kanarek. You

heard me.

v

g f Ailwrighéi Now, therefore, at the

—

‘tim' ~ Oh, that was ——

-

'“Q Now, just before -~ just before you
aﬁd Mrs. La Bianca came close together, she had a
lamp in her handf is that right? ‘
"A She had it in herx hand a couple of

times.

"0, And did you take the lamp out of her hands?

“A I knocked it out.

"0, And was there some reason you knocked
the lamp out of her hand?

“A, Because it appeared to me she was going
to stxike me with it.

Q. And go at that instant, no matter

what happened before, the reason that you removed

CieloDrive.coOmARCHIVES
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i

"this item from her hand --

"B, You see, now, you are making up the
reason, just like I told you.

“THE COURT: That will be enough, Wait for
tﬁg guestion..

"o Leslie, I am merely asking you to tell

me. That's all I am asking you to do,is just tell
N . . : 7;\ -rz_'h l’; l"A

g F U LI P
: . i

_’ﬁ. Well, you are telling me.
.'“ﬁHQ—COERT: Just a moment.

"MR, KANAREK: No, no. I am not ~-

S T

PR .

"0 Leslie; you can answer the question

in any way that you can that is the correct answer.
That is all I am asking you, Leslie. I am not
asking you for any particular reason. I am asgking
you merely to tell us what the reason was.

“What was the. reason that you took the lamp
or removed the lamp from the immediate vicinity or
from the hands of Mrs. La Bianca?

"A I told you why.

"PHE COURT: Have you answered the question?

"THE WITNESS: I answered it about five
minutes ago.

"It appeared she was going to hit me.

"0 Now, at this time, who was in room
besides you and Mrg. La Bianca, Leslie?

“A, I think Patricia might have been there.

I'm not sure.

CieloDrive.cOmARCHIVES |
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3

“Q And do you know where Tex was at
this time?
| ©y "M . No, I do not.

"0, Now, have you ever had occasion,
while you were on ~- actually -- had actuaiiy
taken LSD, have yq& ever had the occasion when
somethlng happened, and you did not know whether
it happened or not, whether it in fact happened,
when the LSD was taken?

Wy, O If you See something happen, it is ~--
it has happened, )

"o, Well, have you ever -- since you have
been taking LSD ~- thought something happened, and
then found out later that it did not happen the
way you thought it happened while you were under
1sp? |

“A, I don't understand your question. .

“ﬁ Do you know the difference between a
dream and something actually happening?

A, While you are dreaming, it is real.

"Q, I agree with you wholeheartedly,
Leslie. When you are dreaming, it is real; right?

“a. Sure.

"o, And in your mind, while under the
influence of LSD, if you drempt it, that you were
being ~—- that you were in danger, you would react
accordingly; is that right? It would be real at

that time to your mind?

CieloDrive.cOmARCHIVES:
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"2, | Yes.
"o, And on occasion, when you are under
the influence of LSD, it is like being in a
dream; is that correct?
"2 You said that.” .
R :‘
, s —‘: . - , :; : ‘ -
+ 3 ‘,.t' ? SR ; .
im—.‘_‘; K -
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" stand, is it your state of mind that you understand

"o I am asking you, Leslie. I am not
gaying anything.

"H, I told you before, I cannot describe
LSD to you. And you keep trying to give it back
to me.

“I cannot tell you what it is like, Mx.
Kanarek.

0 Well, have you ever had a dream when
you were not on LSD, Leslie?

"a. I usually dream every night I go to
sleep.

"o All right. WNow, do things that you
see in those dreams, are they similar to what you
feel in your mind when you are under the influence
of ESD, and not physically asleep?

"A. - Mr. Kanarek, take a tab of acid and
see what it is like. I cannot describe it to you.

"When you see it -~ what you see is what you
see,

"Q I see,

“A, You know; it is not ~-- you're making
it out to be something really far out. No.

Sy g Leslie, as you sit there on the witness

that these ladies and gentlenmen of the jury are here

+

i 8o, hear what you have ko say and answer the gquestions

we ask youw?

A :E

ML ain not saying anything, Leslie., It is not

- -
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- T,

N v

. = 'Y-
"what Ifsay. It is what you say 'that counts.

¢ "rhis ballgame depends upon what you say,
K EOY £ ’ 4 :

Leslieg?ndt,whaﬁ.gzﬁay,_ !

"THE COURT: Ask your next guestion,
! i " .i’ “1.‘4
Mr. Kanarek. B B

"0 Do you understand, Leslie?

4
i?{

b

wa,’ Uéli'you ;ék‘ﬁé is yes or no, and you
£il1l in all the description in your own question,
which is your mind.

"You just want me to sit up here aﬁd say
'Yes -~ no -~ yes -~ no.'

"I am not going to do that.

"0 I don't want you to do that.

"A, Okay. Then don't ask me any more
questions like that.

"THE COURT: Do you have any more examination?

"MR. KANAREK: Yes, your Honor.

“THE COURT: Get on with it, Mr. Kanarek.

"Now ~=- now, Leslie, ny question is: Wbﬁld
you -— and I'll nov ask a questién which doesn't
require a yes or no answer -- would you compare
for us what you see in your mind when you are
on LSD and not physically asleep with what you see
in your mind when you are dreaming and are physically
asleep?

YA, There is no comparison. And I won't
do it,

"o All right. When you say there is no

CieloDrive.comARCHIVES
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" "comparigen, ‘what do you mean By that?

"B You ask me to compa;é. I am telling

- .
’, i‘; i'
. )

you: I canf;;

Q. &ou éapnot ao t@at?

"NE%, aftéfgyéﬁ left the La Bianca home,
you went back to the Spahn Ranch; is that correct?

A, Yes.

"0, And in going back to the Spahn Ranch,
Leslie, vou went back with Tex; is that correct?

"8, Yes.

"0, What, did you and Tex talk about on the
way going back to the Spahn Ranch?

A Nothing.

"0 Well, at some time you and Tex and
Katie left tlie La Bianca home; fight?

"R, Yes.

“Q. Now, in leaving the La Bianca home,
4id all three of you leave'together? '

"3, Yes.

1} And was there any conversation between
you or among the three of you after you left the.
La Bilarica home?

"h, If there was, I don't remember it.

0. While you were in the La Bianca home,
while you were in there, Leslie, did you have any
conversation with Tex?

“A Mr. Kanarek, if I had, I certainly

wouldn't remember what it was.”

CieloDrive.comARCHIVES
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‘i

No.

"o, Well, I can only ask the question,
Leslie.

"Is it true ~=- tell these ladies and
gentlemen ~- is it true, have I ever discussed
this case with you other than in this courtroom?

"B Not that I can recall.

"0 Well, in fact, I haven't.

" "Would you think about that for a moment?

“"Have I ever spoken with you concerning
this case, other than -

"1, You gave me a couple of points on
behalf of your defense. Other than that, I didn't
pay any attention.

"0 When did that occur?

"3, Once or twice, in this back room here,
you know. |

"Just a flying thing -- just a flying

thing, 'Good afternoon, Mr. Kanarek.' Just a

" £flying thing -- just a flying thing, 'Good after-

noon, Mr. Kanarek.'

* £ - » oM ¥ '
R 'f'yi?Jﬂ

O A S

VDI, eeld-i-t -~ dit, dit, ait.'

~ “Nothing that I ever paid any attention

va, No, we never talked before. Now ~="

"No, we never talked before.. No, we never

‘ ;" In other words, when we met on occasion -~

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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. " . - So that the people on the jury will
P

coy
. know, Leslie, on occasion the lawyers and the

¥

' éefeﬁdanfgfha#e1métybriéfljjaf%er court for about
N 2T . . - -y

five or ten minutes; is that correct?

i, - A SV

A . Yess b N

"Q All rigﬁﬁ;g Now, other than that --

"g, ".%b, wé!ﬁﬁvé heVef spoken.

" All right. Now, at some time -- at
some point in time, you became aware of Tex in
the living room with the man, Mr. La Bianca; is
that correct?

"a, I don'‘t know if Tex was in the living
room,

"I became aware ¢f a man laying on the floor.

"0 And =-

", I don't know where Tex was while I was

in that house.

"o Well, ﬁhen you left the house, you
left with Tex?

"A Tex was there.

"Oh, wow. In the house, I was aware of my-
self and what I was doing. I didn't pay attention
to anybody else.

0. I see., I see.

", I only have my eyes, and I see what
I see. I don't pay attention to what you do or
anyone elsge does unless it affects me.

"MR, KANAREK: I see.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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"May I approach the witness, your Honox?
"PHE COURT: You may.
" (Mr. Kanarek approaches the witnesgs,)}"
MR. KANAREK: FExcuse me. I have to get an exhibit,
your Honor.
{Whereupon, a discussion off the record ensued
at the clerk's desk between Mr. Kanarek and the clerk.)
MR. KANAﬁEK: (Reading)
i) I show you People's Exhibit 206 and
ask vou: Do you see those words Helter Skelter
that appear to be on a refrigerator door?"

Your Honor, may the jury quickly pass this among

them? This 1s the exhibit -- may it be marked by reference - |

it's People's 206, in A~-233 156.
THE COURT: Since it's referred to in the testimony as
having been ~-
MR. KANAREK: Yes. Thank you.
(Pause in the proceedings while the exhibit was
passed among the members of the jury.)
THE COURT: You may go ahead.
"0 I show you People's Exhibit 206 and
ask you: Do you see those words Helter Skelter
that appear to be on a refrigerator door?

", Yes."

L CieloDrive.cOmMARCHIVES
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2¢c-1 a.lf:;vl :: " "0, Other than in that picture, have
. - % . you. ever seen 'those words before?"
. ' . ghank you. -
. 4 oA I might have scanned my eyes across
“ 5 thém. Iﬁdén;é'éemember, you know, right now,
2 6 gecalling‘the‘flashfof seeing them., But I must
7 have seen it there if it was there.
8 "Q, In the kitchen?
0 "a sSure.
10 "o Did you entér the kitchen at all
1 yourself?
12 Y I don't rémember what I entered and
13 what I didn't enter. I was all over the house.
2 i "0 I seeé., Did you discuss, or have you
Q 15 . discussed with anyone, the purpose of why the
16 words Helter Skelter were written on this
17 refrigerator?
18 "R, I have had lots of people ask me why
19 Helter Skelter was written there,
20 "0, And would you tell us why Helter
21 skelter was written there?
23 . A, I don't know. Any number cf reasons.
23 “"We listened to the Beatles album. The
* 24 suggestion wag in the air.
. 2%, | "Like when a thought comes to you, and your
2% | mind is in a complete one with anything that you
27 t do, then it is going to come down. It just happens,
28 | It comes out.
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" You heard Katie testify in court?

"R, Yes.

" You heard Katie speak about this
Helter Skelter?

"A, Yes.

Q. Katie told you why that was written
on the refrigeratoxz, why she wrote it on the
refrigérator?

“A. I don't think Katie has ever told me
why she has done anything, you know. Xatie does
whatéver ghe does. I am not going to ask her
why.

"0, Directing your attention to the words
'Death To Pigs' that is on People's =—

"B, I have 'seen tlie picture before,

Mr. Kanarek.
"o - People's 204. Right."
Your Honor, may this be in evidence by reference,
People's 204, in case A-253 1567
THE COURT: Yes. It may be received by reference.
MR. KANAREK: May I ~-
?H$IQOURT: And the jury may exXanine it.

:?1¥‘MR. KANAREK: Thank you, your Honor.

Lé‘fﬁ - (Pause in the proceedings while the members of

the juxy féigaz,ﬁg‘.ped "the exhibit.)

ﬁ'i '1' : _' . B . ‘_.__‘ " .__.‘ : ‘“ C

" THE CQURT: 'These pictures will take the next number
or 1etteﬁ¢.ﬁhhpévéx;r-

THE CLERK: " HIT.
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THE COURT: HH and II, respectively, those last two
that the jury have looked at.
But they are received by reference to the file
in the other Superior Court case.
MR. KANAREK: Thank you.
"A I have seen the picture before, Mr. Kanarek. [
Q0. -~ People's 204. Right.
"pDid Katie tell you why she wrote those
words on the place that it appears to be?
b8 No.
"o, Directing your attention to the word
'Rise' which is on People's 205.
"Did Katie tell you why that was written
where it appears to be?”
MR, KANAREK: Your Honor, may this exhibit, which is
People's 205 in A-253 156 be marked in evidence?
THE COURT: All right. It will be marked as JJ, JJ by

,i-‘
reﬁpienoe.

3

MR. KANAREK- May I pass it to the jury now?
[

{ THE couam ,You may . .’
MR. KANAREK.{ Thank you.
| (Pausé-;n_the proceedings while the members of
the Jury examined the exhibit )

MR, KANAREK“ Thank you.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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!
23

.

"0, Directing your attention to the word
‘Rise' which is on People's 205.

"pid Ratie tell you why that was written
where it appears to be?

"B, No. But a couple of times, I have
thought about why, and I fiéured perhaps because at
Gary's, there had been the original writing on the
wall.

"ike I say, it is a thought that goes into
the air. It gets picked up and it comes back out
again. But why, or planhing it, that doesn't
happen.

"o, And as far as your thinking goes, the
place that that car was stopped was a place chosen
by Linda Kasabian?

"B See, now you are saying that,

"0, I am asking you that. You can answer
that yes or no.

"A I don't know if it was a place chosen
by‘L§ﬁaa. }

; 3 "She was driving the car. It stopped in
%;ont of that house. I don'‘t know if Linda chose
‘:itff, . o
R don‘t khow 1f gomeone else in the car said,
'Why don t we: stop here?’
‘ "I could'have said, 'Why don't we stop here?'
"I don't know who chose it. We were one

k]

thought that night.
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F
T

2
b

‘iwe came inside this courtroom,

’ ;t, did Tex get out.of the car?

b1} I see.

YA,  There wasn't -- you can't put it on
my own -- '

"There wasn't -- you can't put it on any one
person, Mr. Kanarek. It doesn’t belong to one
person.

o I understand how you feel, Leslie.

But in a courtroom, for some strange reason of law,
we have to segregate what each individual person
says. And that is the only reason I ﬁm asking you.

"2, And that is why I don't undexstand you.

"I don't geparate in my mind.

"0 In other words, in your mind, every one
in that car was, as you put it, one ﬁhat night;
right?

A Sure.

o Was there any discussion that night
concerning Harold True?

; AR ¥ I never heard his name mentidéned until

R

"Q Now, after the cax stopped, after

~ T

Llﬁ&a Kasab;an stopped”that ¢ar where she did stop
. 3
Li,rfﬂ@sli Both,of them got out.
. ,, “gns th_ms both of them?
%0,  Linda and Tex?

. Yes.

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Q. And for some period of time, they
disappeared from your view?

“A Yes.

"o Linda and Tex disappeared from your
view for some period of time?

" Yes.

s

e For about what period of time? And

Yo
+ I Know -— I say this knowing that you don't know

to0 much about time and all that.
';‘ﬁ&: -;Thgﬁ;why do you ask me?

"I don't know. ‘

,.gifhgq?{’ﬁécé¢se we want your best estimate,

Leslie, That is all we are asking for is your

TN BT R
pegt estimate, ' That is all. No one here is expec-

ting anything more than just the best that you can
put ocut. That is all we ask.

"R It didn't seem like a long, long time,
Itljust seemed like an amount of time.

"0, I see, May I ask you this? wWhen you
are under LSD, when you are under the influence of
L.SD, is there something about distance that has a
way of becoming greater or lesser under the
influence of LSD? ‘

“By that, I mean if you are under the influence
of LSD and looking where I am xight now, does that
distance under the influence of LSD appear to be
the same as it does in reality when you are not

under the influence of LSD?
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iéorted like this, you know. Unless you want it

to’ "

NA.
ﬂQ-

r‘ “A

I never measure distance.
S0 you have no way --

Things don't become, you know, dis-
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"3 1 see.
"Well, in any event, Linda Kasabian and
Tex left the car and returned after some period of
time, the time period you're not aware of, ig that
right?
"A  Yes.

"Q  Did both of them then return or just
Linda?

A Linda returned and sald that Tex was
going to stay. So Patricia and I said, 'Well,
we will stay, too.'

"Q 1 see.

"So when Linda returned, you didn't kunow

where Tex was?

A I don't know if that is a direct quote.
That is what, you know, happened.

@  Then, you went into thig _I}@Biapg& housge.
How did you know to go into the La Bianca Hoizse.?‘
Who directed you there? , ' v :

*A A finger pointed to a driveway. ,

"Q  And who pointed to the 'drivétvay?' e

A  Must have been Linda. I didn't pay too
cloge attention to things.

" At the time you left the home, the la
Bisnca home, were the three of you together when
you left? You are telling us that, right?

H

A 1 have told you that aboutfive timss now.
10 All right.
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"Now, do you know what street you went to?
Did you go to some main street fo get a ride?

"A I don't know any of the streets in that
area.

Q With whom oxr do you know the kind of
car it was that you got a ride in?

A No.

" All three of you rode in the same car?

"A  Yes.

o) I show you a door.

"May I approach the wiiness, your Honor?

THE COURT: Yes.

"(Mr. Kanarek approaches the witnéss.)

o, People's 209, Leslie, and ask you have
you seen that door before? Do you recall, is that
the door of the La Bianca home?

A It could be.”

Oh, Joyce -= oh, I'll proceed:. It doesn't seem

to be here right now. J

"y People's 209, Leslie, and qsk you, have
you seen that door ~-'" ;;’

Oh, thank you. ' ) ‘

May I pass this, your Honor? I 5$k that this :

be admitted as People's -- .
THE COURT: If you wish. That would be K. -
THE CLERK: Yes.
THE COURY: KK by reference.
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Thank you, your Honor. ' .
THE COURT: That is a photogréph, a ;mail black and

white photograph of a door.

(Whereupon, the picture was passed throughout
the juny.) ‘ - Lo
MR. KANAREK: Thank you.

"3  People's 209, Leslie, and ask you, have |

you seen that door before, do you recall?
"ILg that the door in the La Bianca home?
"X It could be. I don't know.
"Was that supposed to be the fromt door?
"9 I don't know, Leslie, I am asking you.
A I don't kaow.
"It could be a door =~ I mean, it is é
door, but I don't even haxdly recall the house. I
really couldn't even hardly tell you what it locked
like how. | |
"Q . When, Leslie, when was it that you found
out the names of the people in the Lz Bilanca house?
YA  When Detective Patchett questioned me in
Inyo County.
"Q That was after you were arrested and
brought back from Inyo, right?
"A  That is when I was questioned in Imyo
County, A ‘
hn Oh, you ware questioned in Inyo County?
"A  Yes.

9 And up untll that time did you know that

P | . . 10,316

¥

CieloDrive.cOmARCHIVES




10,317

34 1 | "anyone had passed away in the La Bianca house -~
.' 2 home?
3 "And up until that time did you know that
. 4 anytme had passed avay in the La Bianca home?
5 "A I left two people laying there bleeding.
> 6 "a Right, and you never fo@& out their
T names until Sergeant Patchett toid them to you, is
8 that right?
9 | "A Yes. .
10 "Now, did Sergeaﬁt Pai:éhett tell you thét
1 the main purpose of this investigation was to' get
12 | Charles Manson?
13 Uh =~
_* 14 *a wnt!
Q 15 MR. MANZELLA: Your Honor, excuse me, I don't think it
777 16 | is necessary or appropriate to read questions sustdined,
17 since we're only interested in the testimony of Lcslie Van
B Houten.
19 THE COURT: That would seem to be a reasohable request,
2 | Mr. Kanarek.
A MR. KANAREK: Well, uh, may I approach the bench, your
22 Honox?
2 THE COURT: No, I think not. Read her testimony as
! % 1 gshe was permitted to testify.
* % MR. KANAREK: Well, very well, your Homor, I would
% like to make a point to the Court on that, if I may?
. Z THE COURT: I don't think it is necessary to make
% any such point.
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"Q Was Sergeant Patchett the first one that
spoke to you, Leslie?

"A  Uh --

"Q The fii'st law enforcement officer that
spoke to you?

"A A couple -~ a while before a couple came
up they just wanted to know, you know, our real names
and things like that.

“He 13 the first one that questioned me
about any homicides where he like gave me hig name
and a card in case I changed my mind kind of thing.

"Q  Who was present, Leslie, at that conversa-
tion? . "

A Detective McGann == I mean, not McGann,
I mean Detective Patchett, Detective Sartuche, and -
one other one, but I don't remember =~ he wag, you '
know, a big guy. : ,

"g. Mr. Gutierrez, do you know Mr. Gutierrez
here? » ‘ , .

nA Yeah, I know him, but he was not there.

He was in and out of other rooms all the time. -

1

"He didn't ever talk to me.
q I see. All right, you had a conversation
at that point.
"When was the next conversation that you
had?
When was the next conversation that you

had with these police officers or any police officers
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“after that, after that flrst one?

A Oh, after that first one I think Mr.
Bugliosi =~ I don't know if thdt was you or not,
some came, and we refused to speak to them before
that time, before they kept me in there éor
hours, and they would not let me out, and they
kept telling me about, you know, this; and they |
were going to do that and I yus the head ringleader

of such-and-such, you know, on and on with all these

wild stories.

CieloDrive.cOmARCHIVES



10

11

12

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

10,320

"I told them no, I did not want to be
bothered with all of their crazy thoughts.

"Then they sghifted us up here, and then
they brought us to Sybil Brand, and Detective McGann
started pulling we dowm. |

) To your knowledge were; any of the conver-
sations that you had with these law enforcement
officers tape recorded?

A No, they have never mentioned anything
about a tape recorder. ‘

"Q  You don't know whether they had a recorder
on them or not, is that right?

"A  No, they never said, ‘I know, 'This 1s a
tape recorded conversation.'

" You see, Mr. Hollombe, the court
reporter in front of you.

A There was no one in there like that‘ either.

Q  No ome like that either?

A No.

"Q At any of the conversations with you?

1A No, they wefe just casual.

"Q Now, to your knowledge how did Bobby
Beausoieil get hold of that Volkswagen that you
ildentified?

"Do you know how he carqe‘ to possess
and drive that Volkswagen?

TA Bobby Beausoleii drives a Volkswagen?

"o You remember the Volkswagen, that you
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"spoke of yesterday? . o

"A I saidl drove it. -

"Q I see, but Lo your knowledge Bobby
Beausoleil never drove that, is that vorrect?

"A  He might have. o

"o That is, to your knowledge, though, he
never did?

"A I didn't pay any attention to who drove
what cars.

'Q To ybur knowledge do you know what car
Bobby Beausoleil was in when he was arrested?

"A  When I folded up his sultcase, when I
tﬁought he was leaving I ~- or, you know, his
roll, I thought he wag leaving in the white one, but
I don't know if he did or not.

"I did not see him drive out.

e Your gtate of mind was that he was going
in that smaller car, what you call the white car,
when he left the Los Angeles area, is that right?

"A Yes.

9 Now, when you spoke tc these police
officers that you have spoken of here in the court-
roem, the ones that you mentioned, did any of them
digcuss with you Bobby Beausoleil?

A Patchett did.

"3 He discussed Bobby Beausoleil with you,
right?

YA  Yes. I don't know if it was so much

CieloDrive.cOmARCHIVES




10

11

12 -

13

14

15

16

17

18

19

20

21

22

2%

24

25

26

27

28

10,322

"Bobby as - .

Lot me ses -~ yeah, the Firat time
Patchetlt came up it wis mostly just to find out,
Like, you know, who was at ‘the ranch, who did what,
and 'What about Gary Hinmen?' and I thld him I
didn't know anything. o

"And then he, you know, that was .i_usg:: .
about the gist of that, _ S

“And then when I talked to Detective
MeGann, he was on me about the Tate, you know =«
those are what they telked about.

"5 And in the conversations that you have
gpoken of just now, Bobby Beausoleil's name was
mentioned, xight?

"4 It must have been if they mentioned
Gary Hinman, but I don't vemember, you know, the
exact questions. '

o Did they in that Thanksgiving Day
perfod of 1969 show you that pictire that has the
word 'wolitical Pyggy' in it? |

A I haven't seen any pictures wmtil I came
ingide this couxtroom.

1 wouldn't look at any.

"s  When these police officers spoke with you,

did they have any pictures in their handal
%A Oh, wait, they had mugs, you know, like
of Steve and Squeaky ~=~ you know, everybody, just
& bunch of muge.
fAnd I just looked at the mugs.

-
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"But like weapons, houses, people, like
that, I didr.'t see my.
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3a~1 1 "o You did not see any pictures like the
. 2 | pictures of the inside of a house or anything
3 like that?
4 "They did not show you those?
) 5 "A, No.
2 6 | "0, Did they ask you in thelr questions,
7 ] did they ask you why the La Bianca people were -~
g | "R I told you they did not talk to Iﬁe
9 about La Bianca.
0 | 1) You said at some time you were -- I
11 think it was 0fficer Patchett told you the names
12 of people who passed away in the La Blanca home,
13 right?
: 14 "A. Once he mentioned them, he said ~-
._ 5 | ", Was the subject matter of motive --
\ 16 was the subject matter of motive discussed with
17 you in connection with the passing away of the
18 people in the La Bianca home?
w A No.
20 | "o Was the subject matter of race war ~-
a | go ahead.
22 | "A No subject matter was discussed of
23 | anything because we never got any further than, .
! 2 'Do you know anything?’
. % | . "Like I say, we just ended up looking at
2% | : 'ea’%:h. other for three hours, you know.
. 27 | i : A'.t' _' - "0, Now, directing your attention, Leslie,
. ) :23 - to the subject matter of black people.
Lo - . SRR E L
P Pe B
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"Do you have any hatred in your heart for
people of the black race?

"A No.

" Directing your attention to Sadie and
Katle, to your knowledge have they ever stated
that they hateblack people?

YA, I have never heard either of ‘them state
that,

" Directing your attention to Charles
Manson, had Mr, Mangon ever told you that he hated
black pecple?

S If Charlie hated black people, he would
hate himgelf. ' |

"0 And why did you say that, Leslie?

"A Sometimes he would talk about the
penitentiary, and in the penitentiary they were
like his father. They schooled him. |

"0 Manson -- you heard this from Mr, Manson
himself, telling you this, is that right?

"a, Once in a while when Charlie would
get talking about the penitentiary it would happen.

, "He never said, you know, 'Sit down and

listen to this.’

"Q And did Mr. Manson tell you that as a

small boy he was‘thrown into reformatories and jails,

i

'and that khese reformato;ies and jails, and jail

atmosphere, were in fact his father.
-}t £ x LAY -

: gL
fpid’ he ever -~--
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"I He did not state it that way, but
that 1s the impression I got.

0. In what way did he state it?

"2 I can't tell you exactly how he
wonld %ay it,

.; ﬁg Just the substance, Leslie, just tell

‘‘us the substance of what he said.

~ "A JI have kbeen locked up all my life;

Tah PR T

. .4 . ,
‘X 'have beer ihgide the bars.'

tic b ey
- fﬁlij K A .

because I never, had exactly one person to be a
reflgct;on‘othgf_;han the court system and those
thét‘put me inside the bars.!

"MR, RANAREK: Thank you, Leslie.

"THE COURT: Any questions, Mr. Bugliosgi?

LN

“BY MR. BUGLIOSI:

"0 Where did Géry Hipman live?

"B In Topanga.

"0 What type of house does he have?

“A He had a wooden shingle.

"MR. IBITH: I did not hear the answer.

"THE COURT: Read the answer.

YPHE REPORTER: 'He had a wooden shingle.’

"THE WITHESS: That is the way it appeared
to me.
“BY l!MR. BUGLIOSI:

"0 One-story, two-stoxry?

"And 'The system itself is my £father
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"2, We had %o walk up some stairs to get

in.
1! And you have only been éhere once?
LA Yes. |
Q. And your name is not Mary Brunner, is

Cit? '

4o

N IR .o, )
Yol 1’%,';~No; my*nama is Leslie Van Houten.

“Q . Did you ever tell anyone pricr to your
test}moﬁy on the witness stand that it was you who
Was along with Sadie - and Bobby at Gary Hinman's
houSe? ERR ““l‘:.

"4 I never .told any of you guys.

"o bid you ever tell anyone?

"A. I talked to Patricia about it.

Q. Did you ever tell anyone other than
Patricia? ‘

"A People found out, I don't know if I
myself told them,

"o Ac¢tually it was Mary Brunner who was
inside the residence, net you, isn't that correct?

"A. That is what you say."
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3] Q.
it A
QIQ
CMA

exceptiopally young. He had been through some
experiences.

"Q,

experiences?

HA

it shows on somecne's face.

fi_'Q
b A
”Q
it A
"Q;

Gary Hinman?

A
1# Q.
na
"Q
A
-

the living room where Gary was?

1t A

door.
"Q,
B A

10,328
Well, you can answer that yes:ox ho.
No. f
About how old is Gary Hinman?

:

[

He was & young man, younger --~ dbopt not~-
"I would not say one that you would ‘cé]'.‘l“

How do you know he had been through some
Because it shows on someone's ~- because

The lineg on their face?
Lines.

The expression on thelr face, you mean?
Sure.

And where were you when Sadlie stabbed

I believe 1 was in the patio room.
What were you doing there?
Rrobably resting.

Were you by yourself?

Yeah..

Where is the patioc room in pelation to
Down some stairp and through a little

Did you heay Gary scream at all?

1 heard some noises.
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10,329

What type of nolses?
Loud.
You heard a wild sound?:

No. You know, like ngises when some-

body 'a breath is being taken aﬁay.

HQ
ﬂA
l,!Q

Like they were being stabbed to death? |
Yeah. ' -
Did you do anything about it when you

3

heard thoge.sounds?

' !!A
"Q
!IA
HQ
’,’A
"Q
’IA
"Q
"A

I went in. e T
And what did you see?

Sadie and Gary, and writing on the wall.
Where was Sadie in relation to Gary?
She was more or less over him.

Did -~ did she have a knife in her hand?
1 don't know where the knife was.

Was Gary still alive?

I can't say if he was or not. He did not

appear to be,

"Q,
!IA
"Q,
"A

Did you do anything to help Gary?
No.

Did you gay anything to Sadie?
'1et's get out of here.'

"She was pretty, you know, far out. She

just kept staring, so I just took her and we left.

”Q,'
HA

"Q.

You did mot call the police?
No.
Why not?
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4\ Why should L7

g  Didn't you feel that the police should
be contacted, since Gary Hinman was apparently dead?

"A I felt that if it was wrong, Sadie would
get it back in her own way.

"I feel like God is supposed to be the
main judge. God didn't make the law of this land.

"Q What do you mean, Sadie would get it back
in her own way?

"A If what Sadie had done had been the wrong
thing, somehow she would get it back.

i) In equal measure?

"A Sure.

/> Do you feel -~

"A  Or however == or however --%

I'm sorry.

"o In equal measure?

"4 Sure.

"6 Do you feel -~

"A Or however -~ or whatever measure it was
to balance out what she had done.

g You feel, then, that in terms of equal
measure, you should suffer the éeath penalty for
murdering Rosemary «-"

Let's see. All right. The question was allowed.

"o You feel, then, that in;' terms of edqual
measure; you should suffer the d,éail:h penalty for
mirdering Rosemdry La Biarfcﬁ?
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"THE WIINESS: Would you repeat the question?
i+ Well, §0u indicated that Sédie ~l yﬁg if~"
felt Sadie would get in xeturn what she difl_.
"And I'm asking you Lf you feel that
for murdering Rosemary La Bianca you should recgive.
the dedath penalty? o | -
"A That would be your decision.
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4a-1 \ " Well, you have opinions on things,
. \ don't you?
“a, What?

"0 You have opinions on things, don't

you, Leslle?

"B I have my own opinion of things.

“0 Right. Don't you have an opinion as
to whether you should receive the death penalty
for murdering Rosemary La Bianca?

o "2 I have thought about that, too, and

" like -~ then you are playing the judge.

12 “If it were to happen, then it were to

13 happen, There is nothing I can do.

" "4 Where wasg Bobbhy Beausolell when Sadie

5 was stabbing Gary Hinman?

16 YA 1 don't know. I told him to leave.

- "o, Didyou tell him why he should leave?

8 "a, Because the ~~ because the house was

" fuiiny. And I wanted to get him out of there.

2 0. What was funny about the house?

- - A man laying in the living room with

o9 his ear cut.

o3 "0, So you said, 'Bobby, you'd better get

out of here'?

2 ¥
. 2% z‘ "B Yes.
% | - '.24 "o, And Bobby followed your instructions
PP 7' ana left; is that correct?
o S T "B ¢ He togk my advice.

¢ L
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* » J'
. then?

L

-

going to stay with her.

Cot . LI

o Did Bobby usually follow your
instructions?

"A Sometimes. Sometimes not. ,

Yo, Why didn't you get out of there
with Bobby?

"A Why didn't I get out of there with
Bobby?

0 Yes.

Y3, Becauge Sadie is my sister, and I am

"0, I thought you weére hopelessly in love
with Bobby Beausoleil.
“A, Yes, Sure I am.

R So why didn't you leave with him,

TA I answered _your gquestion, Mr. Bugliosi.
“ ‘ $Q:; Didn t you .gay that you went to Gary
Hinman s because you wanted to be with Bobby?

",ifa j Bdbby asked me to go, so I went.

“Q‘A‘ And you wanted to be with him; right?

"A Iesd

1 So when he left Gary Hinman's house,
how come you didn't likewise leave with him, to
be with him?

8 I had a situation at that house that I

had to take care of. ‘
"o, What did you do to take care of it?

g, I was trying to talk sense into Katie,
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P

"to get her to take Gary to the hospital.
"Q. I thought you said you were in the
patio, kind of dozing off,
“a ., That was at the point where he-was
killed,
"Tt happened during two days, Mr., Bugliosi.
“Q Why do you want to tell this web of
lies »-"
That was snst&ined.
"o, Did you offer to testlify at Bobby
Beausoleil's trial?
"R, No, I didn't.
Q. Why not?
- "A He told me not to say anything.
;g Did you offer?

PR "A, Sure. When he called me up on the

phone. o

. R A S A PR
D “Q_" Di@‘xou,call him up on the phone?
pid you go to visit him and offer to testify in

R

hishbehalf? e .

- “A . I didn't go to visit him, and I didn't

call him up.

it

'a'
13 .

", Why not?

"H, Number one, I didn't haée any I.D.
to6 go visit the men's county jail; and numbexr two,
you ¢an't call up the jail house and talk to the
prisoners.

"o I understand the first thing you said
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s . v WA

"was that you had no idea that you could visit

someone in jail? .
A T.pD. Saying who I was, saying how
old I was. I had none.

Q. You were very much in love with Bobby

Beausoleil; ig that correct?

2, I love him, yes. I love him.

*Q And you knew he was arrested for
Gary Hinman's murder; is that correct?

Yes."
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"0 And according to what you are saying
now, he wasn't even present at the time of the
murder; isn't that correct?

"A Yes.

Q. And you made no effort to go down and
see him?

ua, Other girls at the jail went to see him.

"0 What about you?

1. I personally didn't.

"T talked to him on the telephone when ke
would go to court; He would call me up.

"0, But you made no effort to contact him
by yourself?

"R, I might have wrote a couple of letters.

"0 Did you contact his attorney and offer
to testify for him? .

A, I didn't even know his attorney, and I
wouldn't have offered to contact his attorney any-
way, because I don't particularly trust attorneys.

) After Gary Hinman's death, you say you

got together with a group of girls and decided to

~ do something?

"2, I spoke with Patricia and Sadie, and
then different thoughts went around the ranch.

"No particular group got togéether and started
planning stuff.

) Charlie never had any time for these

.@hbughts, did he? He was just playing his guitar

- e T e
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“duzing.all%thiﬁ period?

B ¥ He was off and on at the ranch, between --
', "He.was off and on at the ranch, between
Devil's Canyon. -

"o Yes -~ right. So what did you and
Patricia and Sadie talk about?

"A What happened at Gary's,

“0  What did you decide to do about it?

"3 Not right then, because Bobby hadn't
been arrested.

o} What did you deéide to do,if anything,

after he was arrested?
"A, We thought about a bail.

"0 Pirst~degree murder doesn't have a

bail.
"A. Then we thought about a good attorney.

And it was a thought.
"So, if the money came alone, ~~" That's what it

gays here:

"So, if the money came alone, we would try
to hold onto it,
"Then we thought we would do copy—-cat cases.
"o Who decided to do that?
YR, It wasn't like one person saying,
you know, an idea. It was just a group of thoughts
put into one thought.
u0, It all came out simultaneously?
“a I am not going to try to pretend like

L CieloDrive.comARCHIVES:
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' I mean just to ask them what to do.

"I remember conversations.

"o So it was you and Sadie and Patricia,
then, who decided to do some copy-cat killings?

“A I said a lot of different people. It
wasn't like three of us alone. Thexe were others.

"Q Who else?

"A, Linda was there. She became involved
in it. Mainly, probably, because she was a friend
of Sadie's, I don't know, because I didn't talk
with her that much.

"We asked Gypsy, but Gypsy just completely
went off and went into the woods.

" pid you ask Charlie?

"a, We didn't ask, really, any of the men,

0, Well, Tex went along and Clem went
along the night of the La Bianca muxders,

"B, They didn't know they were going to
be people killed ~-

“They didn't know there were going to be
people killed that night.

L Did you know?

A No.

"Q Why didn't you ask any of the men?

"B, Because Sadie had killed Gary Hinman.
Why should I involve some men in it?

S V

"o I don't mean to involve men in it.

]

- B The minute you tell someone something
. el ol 4 :

S S T I
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"ahout something like that, they become

involved.

*0. Well, you say Charlie was there with
a sword chopping off Gary Hinman's eaxr. So he was
involved, wasn't he?

"A Not with the killing."
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?fhe’would give me back exactly what I asked him.

- IR PO S (R |
*" then it.is bne’ thought. g%% ';;Ef'
"0, What -thought are_you at right now?
"a, What thought am IL.at tight now?
"o “Yes. T R

"Q But he was there inside Hinman's
residence; right?

"A Yes.

) But you didn't want to ask Charlie
what to do about Bobby Beausoleil's arrest?

"A Ask Charlie w£;§\t9 do?

~

.

"0 Right .

YA, I never aske;\aharlie what to do.

"0, You never asked him for any advice
or anythzng like that?

. fq "B If ever I would ask Charlie for advice,
" ’IJ

i1} AYe you at one thought now with -

—

Charles Manson? ~}¥ ;- a S
:*«)*— y T '* . - .-
- A mhT at?one ‘thought? .=

o h"g f~&With Gharles! Charles Manson?
A :

Y Charlie is at the thought I am at,

“i . A thOught far greateér tﬁan you could ever
comprehend, Mr. Bugliosi

"Q And that thdﬁght is to do a job on that
witness stand for Charlie?

"A. That is your thﬁgght.

“that is your thought.
i} What is your thought?

CieloDrive.coOmARCHIVES



{"

-y

10 -

!

12

13

1

.15

16

17

18

19

20

21

22

23

24

25

26

27

28

“aag

10,341

"B, I am-up"here telling you the
truth.
"0 You say you are telling the truth
now on the stand; 1s that correct?
"A Yes.
"o You heard Sadie testify last week,
di@ you not?
_ - "2 Yes, I did -~ I heard her.
‘} f s And you heard her testify that before
‘:‘this trial started, she told me and she told her
: f:§ttd;ney, 3icb§rd|gahallero, and she told Virginia
| waﬁhﬁm.&ﬁélﬂoﬁi nga£dAEhat Charles Manson ordered
these murders. -

%

- "pid ydu h;ar her testify'to that?

“. .. "B '-'I heard Sadie testify to that, and I
heard women all over the 3jall tell me some far-out
stories.

"0, Just answer the question. ¥You are no
dunmie. Just answer the gquestion,

"You heard Sadie say that?

“a, I heard Her say that. I don‘t recall
-- okay. |

"I don't recall her testimony that well fxrom
last week.

"o, Now, dsn't it true, leslie, that
before this trial started, you also told someone

that Charles Manson ordered these murders?

"A You know, Mr. Bugliosi, the picture --

CieloDrive.cOmMARCHIVES®
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R

1
. .
¥

vy “a; You'can ‘answer that yes or no.
“A. I am not going to answer it yes or
no unless I can explain it myself.
"o First, answer yes or no, and then
explain it.
' “A. First, I will explain myself."
And then the Court saids
"answer the guestion.”
'You can ~-
MR, BUGLIOSI: You can answer the question.
Then you can expldin.
"PHE WIPNESS: No. No.
“PHE COURT: Your answer is norgo the
question? Is that what you are saying?
 "PHE WITNESS: I am telling you I will answer
the guestion on my texms.
"PHE COURT: All right. Answexr the guestion
on your terms.
"pHE WITNESS: Then, would you repeat the

qguestion?

"BY MR. BUGLIOSI:
"o,  Isn't it true that before this trial

started, you also told someone that Charles Manson

ordered these murders?

“A. I had a court-appeointed attorney,

Marvin Part, who was insistent on the fact that I

© WARg -

"vMR. KEITH: One moment. May the Court -~
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give Misgss Van Houten's testimony.

"MR. KANAREK: I ask that the question be allowed
' {itp,Bg‘apswereﬁ;iﬂ R
o _ "Tﬁﬁ‘COURT:' é&é‘§ou saying something,
Mff,ﬁeiﬁh?;Pﬁéabp't hear it.

"MR. KEITH: It sounds like we might be

b8

¢ gef%iné‘infei;'priﬁileged communication here.
"MR. BUGLIOSI: If it is, she has the right
to waive it.
"{HE COURT: It is her privilege.
"MR. KBITH: But she --"
THE COURT: You needn't give all the argqument. Just
!
MR, KANAREK: All right. Very well, your Honor.

The Court finally =—- |

"Overruled.

"You may answer..

“THE WITNESS: I have lost the complete

gquestion and wheée I left off.

"THE COURT: Reframe the question.”

THE COURT: We will recess at this time. You h@veM'
been sitting there for about an hour, or ionger.

_During the recess{tjéakare admonished not to
discuss this case among yourselves, nor with anyone else,
nor permit anyone else to converse with you on any subject
connected with this matter, nor form or exXpress any opinion
on the matter until it has finally bheen submitted to you.

About fen minutes.

(Recess.)
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THE COURT: You may proceed.
The record will show that all the jurors are
present.
MR. KANAREK: Oh, yes. ‘
"THE WITNESS: I have logt the complete
question and where I Ieift oéf.
"THE GOURT: - Reframe the questionm.
"BY MR. BUGLIOSI: =
Q Before this trial etarted,
you fo0ld someone that Charles Mans:on or.dér'ed:
thege mirders, and you started to answer about .
Marvin Paxt.

"You may continue.

"A  Okay.
"MR, KANAREK: I object to Mr, Bugliosi's
statement.

"THE WEIINESS: Mr. Kanarek, will you shut up
so I can angwer this question?

"1 had a court-appointed attorney ‘byA
the name of Marvin Part, He had a lot of different
thoughts, which were all his own, on how to get me
off.

"He said he was going to make dome
tape recordings and he told me the gist of what
he wanted me to say.

"And I said it.

"Q What did you tell Mr. Part?

"A I don't remember now. It was a long

CieloDrive.coOmARCHIVES
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*time ago.
"Q  You told Mr. Part that the second night
Charles Manson was with you, Tex, Clem, Sadle --
"A 1 followed Sadie's --
Q- and Linda; isn't that true?
"You told him that, didn't you?
A I followed Sadie's thought precisely.
"1 sald everything that Sadle said in
the true confessions that came out in the L. A.
Times. Just like Linda did up here, too, Mr.
Bugliogi. .
"THE COURT: Have you finished your answer?
"THE WITNESS: I don't even know the question.
"MR. BUGLIOSI: @ You told Mr. Part that
when you stopped in front of the la Biai;cé rias:tideric'e, ,
Mr. Manson got out of the car ‘alone and entered the
La Bianca residence. |
"Didn't you tell him that? ‘
"A  That is what Sadie éaid, ‘and he asﬁe&:
me, 'Isn’'t that right?'’ |
"Q  Isn't that what you told Mr. Part?
"pid you tell Mr. Paxt that?
A See, Mr, Bugliosi, I see what you are
trying to do right now.
*a  Did you tell Mr. Part that?
"A Sure I told him that.
"oy Did you tell him that Charlie came back
to the car and told you, Tex and Katie to get out of
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"the car and go up there &nd kill the people?
"Did you tell Mr. Part that?

"A I don't remewber if I told him that.
I don't remember if I told him that.

"9  You told him something like that, didn't
you?

"A  You say I did.

"a  Did you?

"A 1 don't remember.

Mg BY MR. BUGLIOSI: Leslie, what did you

tell Mr., Part?

"A 1 don't remember what I told him.

"o You have no idea?

"A  Those tapes were made over a year and
a half ago.

"y 4hat did you tell Mr. Part about Mr.

Manson's involvement in these murders?

"A' 1t was more like My, Part told me.

"IHE WLINESS: Mr. Part told =~

TR COURT:" UR ==’ |

THE WIINESS: It is more like Mr. Part told me.

"Q  BY MR. BUGLIOSL: Well, what did-you say?

1A "Yes, no, no, yes, no, nd, yes, yes, ves,
3 &
yes.
] But you did tell Mr. Part then that M::.

Manson went imnto the home, is that t:orrect, the
La Bidnca home, by himself?
BA Mr. Paxt might have told me that.
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i) Oh, really?

A Sure. It seemed he told the whole world
that.

"Q Wag Mr. Part with you the second nigﬁt?

"A  My. Bugliosi, you know Mr. Part wasn't
with me the second night.

"THE WITNESS: I don't remember.

"Q You have no idea, is that right?

"A . I have mo idea. You probably heard the
tapes.

"My, Part wag very free with him. He

played them for many people.

o Did you tell Mx. Part that Charles Manson
wanted to gtart 4 race war by these murderg?

nA 1 don 't remember.
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" You could haveé

"A There was a possibility. ;

" You were glso represented by Ira Reiner,
at one time, is that correct? - |

"A Yes.

i) Did you tell Mr, Reiner that Mr. Mangon
was along the second night?

"A I don't believe I even ==

"9  Why did you tell Mr. Part that Mr. Manson
wag behind these murders, but not the Los Angeles
Police Department?

"How come you did not tell them that?

"A'  Because Mr. Part said, 'Let's make these
tapes, Leslie, on the grounds what Susan Atkins said
was true, and we will play them for some psychiatrist,
and see if you are crazy.'

"That is why.

"Q So Mr. Part did all the testifying and
you didn't say "Boo', is that correct, Leslie?

"A I said 'Yes, no, maybe.'

"And then he said 'Did you think Charles
Manson was Jesus Christ?'

"'Yes.

"'Did you think Charles Manson was
the devil?’

" es.'

"'pid you think' -~ you know, whatever
the picture was at that time. I went along with it

CieloDrive.comARCHIVES
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"because he was going to do one of those insane
things. That is why I fired him, too, he was

too close to you."
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M. KANAREK: Your Honor, I think I got the
angwer =~ I'd better read that again. I think I got the
angwer mixed up.

THE COURT: You may.
MR. KANAREK: (Reading.)

"g S0 Mr. Part did all of the testifying

and you didn't say 'Boo’, is that correct, Leslie?

"A I said "Yes, no, maybe.'

"And then he said 'Did you think Charles
Manson was Jesus Christ?'

"Yeg. "'

i .

"'Did you think Chatl:"].es Manson was the
devil?'’ o 5
" Yes.' . L
"'pid you think' - you know, v;hatever
the pleture wag at that time. I went along :wit'h”’
it because he was going to do one of those ‘:i‘.nsane
things. That is why I fired him, tod, ke was too
close to you.,
] Why did you go along the second night?
"A I wanted to go for a ride.
"9 A ride through The Monstexr?
A Yeah.
"y  Wasn't Charlie going to have a guitar
concert that night back at the ranch?
A A guitar concert?
i) Didn't he used to play the guitar for
the Family at night?
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"A I1£ there was a guitar around.
"It was not a planned every-night
event that you had to be at ox else, like you
have made it sound.
i+] On thig night, then, you preferred
to go for a ride rather than listen to Charlie,
is that correct?
A Yes.
"MR. BUGLIOSL: She answered yes.
"THE WITNESS: Even if he was around, I don't
even Imow if he was around.
"He could have been somewhere else.
g Why did you enter the La Bianca
regidence?
HA Because I wanted to.
i) Why did you want to?
A Because Tex was goling to .\s'tay and I
wanted to stay with Tex.
9 Sadie was in :the ear, right?
TA Sure. ‘ o
"Q Why didn't you stay with Sadie?
"(No response.) B
"You said at the Hinman residence you
wanted to stay with your sister Sadie.
"Why didn't you stay with her inside
the car in front of the L& Bianca residence?
"4 ' Because I wanted to go with Tex.

"Q. my?
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A Becauge. That is the only answer to
why, becauge.

9  What ig the first thing that happened
after you entered the La Blsnca residence?

"A There they were, sitting.

“Q  Who is 'they'?

"A  Mr. and Mrs. La Bienca.

"Q Did you have any idea what was going to
happen ingide the residence when you entered?

"A  No. X

"Q  What was your stdte of mind when you
saw Mr. La Bianca and Mrs. La Bianca seated inside
the residence, did you think something was wrong?

A Not wrong. I thought it was strange.
I never walked into a situation like that before.

"a Did you think you, Tex and Katie were
Just going to visit the La Biamncas, pay. them a
social visit or something like that?

A I didn't know who lived In the house
when we entered it.

“Q  But did you think that you three were
going to visit thege people, whoever they were?

"A  More than likely, yesh.

i) You were going to vigit gtrangers in
the middle of the night? "

1A 1 flgured ‘sqmébody knew them.

"  Did you ask Tex if Tex knew them?

A No, it was obvious nobodf knew them
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"when we walked in.

"Q
1 A
leaving.
”Q,
that time?
"y
”Q,
time?
IIA
“Q,
HA
HQ

So why didn't you get up and leave then?
I hadn't thought about getting up and

And you didn't have a knife on you at

No.
Did Sadie have a knife on her at that

I don't think so.
What about Tex?
I can't vemember any weapons.

What did you, Tex, Katie and Mr. and

Mrs. La Bianca talk about?
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"A  Nothing, °

"§  You just gat there and 160@3@1 at each
ather? | v

"A  She said 'L will give you anyt:hmg '

QR She said that to you? - '

"A That is all she saild. She 1oqked at:
the two of ug girlsg ag we walked in and aaid

'1'11 give you anything.'

"a  DPid you wonder why she wanted to give
you something?

"A  No, I give things away all the time.

"9 Did you ask her why she wanted to give
you something?

"A  No.

"G  Did Mrs. La Bianca look frightened?

"A  She locked like she wondered what wag
going on. _

"o Did you tell her whak was going on?

"A  Re, I didn't koow what was golng on.

s You just found yourself there, huh,
Leslia?

A Yes, just 1lke I find myself right
up here.

g Well, you were divected to take the
stand, weven't you?

"& By whom?

"Q  You kmow by whom, you don't bave to
ank ne.
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"A  Myself. _
g DPid you direct yourself to take the’' ' ;.
stand?

i ’ i y

"A  Enough was mentioned by me in my‘
testimony that I was going to appedr.

) By whom? B

"A By myself.

"o I thought you said you just found
yourself up there.

A I found myself up here, sure, I found
myself in that house because I put myself there.

1 decided to go into that house.

" And you wanted to go to vigit, is that
right?

"A I wanted to go into the house.

"@ I thought you wanted to go for a drive
that night.

"How come you decided you wanted to go
viglt people?

"A  You mean you never walked down the
street and saw & men's shop you wanted to walk
into, and, say, a restaurant and want coffee?

"Did you plan that when you started to
walk down that street, Mr. Bugliosi?

s The knife you got from the kitchen at
the La Bianca regidence, how big was the blade?

"A I don't remember.

" What type of knife was 1t?
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 matter; nor form or express any opinion on it wntil it is

A It secmed like a kitchen knife.

g A breadknife?

A I don't recall.

"Q Do you remember whether it was a thin
blade? .

A There were & lot of kniv;as, .I remember
there wag 2 little one, like that, at the end.

"a  Serrations? * "“ '
A You know, like you'ﬁs‘é on ﬁz:eﬁcl:x 'breéd.
"9 Uh-~huh. !

A There was another one that you use to

glice steak. cE B

"And there was =-- there could have been
one of those ones that you pound it down to make it
tender.
"There wag --" ‘
THE COURT: All zight, we'll take a recess now.
During the recess you are obliged mot to converse
amongst yourselves, nor with anyone élse, nor permit anyone

to converse with you on any subject commected with the

finally submiited to you.

We'll recess until 2:00 o 'clock.

During the recess the Court will permit you to
be unsequestered, free. So the Court congratulates you on
being released from custody.

You are due back here at 2:00 o'elock,

Remember the admonition now that we have ==
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" concerning publicity. See you at 2:00 o'clock.

1 have heretofore gilven you, and that we have discussed

(Whereupon, at 12:00 o'clock noon & recess was
i:aken, the herein proceedings to be xesumed at
2:00 o'clock p.m. of the same day.)
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THE COURT: The record will show that all the jurors

and alternates are present; both counsel are present.
You may proceed, Mr. Kanarek.
MR. KANAREK: Thank you, your Honor.
I think, your Honor, I was at Page 24,23l.

THE COURT: Incidentally, what was the date of that?
Mr. Williams has indicated it was some time early this year,
from his record.

MR, KANAREK: That's correct, your Honor. I asked
Joyce to get the minute orders of the Tatée-La Bianca case,
and I think from that, we can determiﬁe the date that Leslie
Van Houten was on the witness stand.

THE COURT: The stipulation was that it was in the
fall of '70, but actually, it wasg --

MR. KANAREK: I can -~ I will ferret it out from the
minute orders.

THE COURT: ~~ February or so?

MR. KANAREK: Probably.

THE CQURT: Of '717?

MR. KANAREK: Probably, your Honor,

THE COURT: Go ahead.

MR. KANAREK: Thank you.

"The knife -- the knife that you got from
the kitchen at the La Bianca residence, how

thick was the blade?

s
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s

A, I don't remember.

"0 What type of knife was it?

X It seemed like a kitchen knife.

"0, A bread knife?

"A, I don't recall.

"o Do you remember whether it was a
thin blade?

"B There were a lot of knives. I

remember there was a little one like that at the

end.

"o, Serrations?

"B, You know, like you use on French
bread,

"o Uh~huh,

B, There was another one that you used

to s;icé steak; and there was -~ there could even

. have,  been one of those ones that you pounded down

g’;;o make it tender,.

"There were all kinds. I don't remember

akﬂ;f:wh;ghfkniié Q)uéed. 3~f

A1

mp’  Why did you go and get a knife?

-ts "l T aian't.
A

"G, bid someone giv. you a knife?
Tap %étfiéﬁa went out in the kitchen
and got the knives.

"0, Then why did you start stabbing
Rosemary La Bianca?

"A It just started happening. I didn't
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"think about it.

| %0, Well, why did you stab her, as
opposed to stabbing the bed? How come you
chose her as opposed to the wall, the bed?

"2, Because she was the one that kept
screaming out, 'Police.' 'L won't call the
police, I won't call the police.'

“'The bed wasn't screaming nothing.

" And these screams by Rosemary
bothered you?

"R, You said that.

"0, Did they bother you, the screams?

"2, They started a reaction of trying

to quiet it.

"Q Why didn't you just leave the
residence instead of stabbing hexr to death?

* Ao 3'.‘6 ;-
" ! I don't know.

Q. In other words, you just found yourself
stabbing. her;:is that correct?

"3, ., Yeah.

# v
. 1

“Q "Aré yoﬁ saying, then, Leslie, that
you can just decide to kill someone for no reason
at all?

"4, I didn't decide it.

g Are you —--" WNo.

"0, Are you saying, then, that you can just
kill someone for no reason at all; is that what you

are saying?
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"y - f"a ¢ Iian saying: Somebody got killed.
o Q. -'Why aid'jbu stab Rosemary La Bianca?"

PR—

4

i

o

:1Theh Erﬂiaugliosi =~ I'm sorry. Uh -~
'“Tﬁﬁ coﬁﬁm=“ ~- after an objection -~ "Did
i‘ﬂydu‘uﬁdégﬁtéﬁdfthéiéuestion?
"mHE WITNESS: The one I just answered?
"THE COURT: Yes, Speak up so the reporter
can hear you.
"PHE WITNESS: I answered it, but I don't

even remember what it was now."
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"PHE COURT: Did you understand it when you
answered it?

"THE WITNESS; I guess so, 1f I answered it.
But 1 don 't remember what the question was.

g  You don't know why you stabbed Rogemary
La Bianca; is that coxrect?

"A It happened.

"o  And you don't know why it happened?

A I have been trying to think of why it
happened. I don't know why it happened.

Q It just happened?

"A It just happened.

"g My next question, then -~ in other words,
you can kill somecne at any time for no reason
whatgoever; is that correci?”

The answer of the witnesgs!

"1 will ask you that.

i~ If you have no reason for killing Mrs.
la Bianca, my question is: Apparently, then, for
no reason whatsoever, at any time you can kill
anyone; is that correct?

"A  Can you?

o) 1'm asking you, Leslie. You are the
one who said you had no reason for }cfliin_g Rogemary
La Bianca. '&

"(No response.)

%

"Let me ask yoﬁ again: I# it-trué‘,‘ then; - [

Leslie, that at any time, at any given time, you can
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6a=2 "kill anyone for mo reason whatsoever? Is that true
.‘ 2 | about you?

3 "A  About me personally?
4 ) Yes, right.

) 5 YA Anybody can kill anything they can kill.

% 6 Anybody can.
2 | "g  Are you sorry that you murdered Rosemary
g | l.a Bianca?
o | "A  Sorry? Sorry never meant anything., It's
10 just a five~letter word people use,
1 ] Have you ever shed one tiny little tear
12 | that you murdered Rosemary La Bianca? |
B | A I have shed a lot of tears
u 9 Have you ever 'shed an;y tears that you

Q 15 murdered her? ' - .

| 16 A Not thai; I can rea;xaniz;ar. ‘, : . 3'-
17 " Do you know what the word sorry means?
18 "A I know it doesn't do anything R
19 i) Do you know what the word sm;:;y means?.
20 | Y\ It is something yom sa‘y .that déésn‘t |
21 mean anything.
22 "9  Words don't mean anything?
23 “A  VWords are a way to commmicate. But what
% | good does 'I'm sorry' do?

s 5 | 9 I am not asking you ==

; % - "A  What does 'I'm gsorry' mean? What good
2 does it do? It's just happening -~ it's just
% something you say, if you are not willing to look
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"at what has happened.

"Q I am not asking you what good does it
do. I am asking you if you dre sorry that you
murdered Rogemary La Bianca.

“You haven't answered that question yet.

"A I am asking you: What good would it do
to say 'I'm sorry'?

"'I'm goxgy' doesn't mean anything. It
happened.

"Q Do you feel bad about it?

"A 1t happened. I don't feel bad about
anything that happened. That doesn't bring her
back, eilther.

"Q Why did you wipe fingexprints off things
at the La Bianca residence?

HA Becauge every time something happens like
that, you always wipe off fingerprints. Every movie
I've ever seen, they are always wiping off finger-
prints.

") So, in other words, you were just living
some movie geript; is that what th'aré gsaying?

"A Most of the.thﬁngsfi’think about, I have
seen on IV, throughout.my'éhildhood. I am nothing
but everything I ever looked?at;x o -

"9  And you saw people‘get’murdered on
television, so you decided to do & little hit of
it yourself; is that correct?

A I have never made thét'compariéoﬁ;
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' .
ba~4 1 k(o) You wiped off fingerprints, because you
. 2 didn't want to get caught; isn't that right, Leslie?
3 | "A I never tried to run. If I was afraid of
. 4 | getting caught, I would have taken you up on the
“ 5 immunity.
) 8 | THE COURT: What was the answer?
7T WIHE COURT: What was that answer?
8 | "THE WITNESS: I said --
o ¥ "THE COURT: Just a moment.
1o "(The answer was read by the reporter.)
n | Q What part of Rosemary La Bianca 's body
2 did you gtab?
13 :: "4  Thinking back, I 'm not sure if I stabbed
- ¥, her while -~ I know I stabbed her when she was dowm
., 1 a lot, over and over again.
i "Q  How many times did yon stab her?
wo b A I don't know.
13 , "9  More than 20?
v 1 "A I wasn't counting, Mr. Bugliosi. The
» knife was going in and going out. It was going in
a and going out,
2 Q Was blood coming out of the woundg
% where you were stabbing?
2 "A No.
¥ % "a What part of her body did you stab hexr?
7 fls, =° "A  Her back.
21 |
o . |
.1
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"g I show you People's 237.
"You notice there aze al 1ot of stab
wounds here on the back?
A Yes. a Co e
"Q Were some of thoée; ‘stéaﬁ; wounds %lnfli;cte&
by you? ; ._ “
| A (Indicating) They could have been.
But more these. " ' o R
"MR. KEITH: May the record reflect whete the
witness 1g pointing on the plcture?
"MR. BUGLIOSI:; Yes.

"She is pointing to the buttocks area
also. Both areas.

s There are some stab wounds on the back
and in the buttocks area.

"Now, what part of Rogsemary La .Bianca's
body did you stab? Did you stab both the back and
the buttocks?

"A I could have done a couple on the back,
but I know it was mostly down here. (Indicating.)

"Q But you could have also stabbed hex '
in the back; is that ¢orrect?

A I could have.

Q Did you stab her on her chest?

A No.

MLike I say, I am not =- those are the
wounds I remember.

) Did you stab her before she fell to the
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“"ground or the floor?

"A At that time, everything was happening
so fast, I don't know if I did or not.

e} Did vou stab her in the neck?

A I could have. I had a knife.

i+ I imagine she stopped screaming for the -
police long before you finished stabbing her, isn't
that right?

A Yes. ’ ‘

o Why did &oy‘keep stabbing her then?

A Becauséi wis obisesse'&: with- .thglc,ﬁ.fe.’._ -

n hl
o

"Q  What do you mean by that, you were
obsgsessed wlith the knife? | | :_’

"A  Once 1t went In, it just kept.going in .
and in and in. J | A

"D Then at one point you feel that Rosemary
Ia Bianca died; is that correct?

LY\ I figured she was dead when we left

the house.

] And you continued to- stab her after
she was dead?

"A  More than Iikely.

gy Did you hitchhike back from Los Feliz
Boulevard to the ranch?

"A T don't know what street it was. I
don 't know the area.

"9  How many blocks away from the La Bianca
residence did you get a ride?
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"A I don't know that either.
"We walked for a while.

"q When you were talking to Sergeant
Patchett and Sergeant McGann, why didn 't you tell
them that you were involved in the La Bianca
murders? B

"A  Because it was none of thelr business.

"Q  Why did you tell Mr. Part, then, that you
and Mr. Manson were involved jin the murders?

"A I told you. He told me all those, Mr.
Bugliosi.

¥ou will notice I fired him right
away; too. \

"MR. BUGLIOSI: No further;' ﬁuestions.“

Then, further examinati&n by Mr. Keith.

"o What were the circmstance;s under wh:!.ch
you told your foxmer atto::ney, Mr. I?&rt, that Mr.

Manson ordered or directed these murders‘? .

"A  Mr. Part was appointed for me by the
Court because I had fired some:other guy. . T . !
"He said, you know, 'I will get you out.'
v This is Mr. Part saying this?
"A Yes.
"He waes going to claim that I was nuts.
"And he said: 'We will make these tapes,
Leslie, and we will tske everything that Susan Atking
sdld in her story, and then we will put it on tapes
and play it for some psychiatrist to see 1f you are
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“erazy. '
"9  Where was this? At Sybil Brand?
"A Yes. We made them insi'de ,ﬁhé 1little
room ai Sybil Brand. - A
"And he gave the 'tapes to his investi-
gator, and hls Investigator gave ‘th'e tépés to
everybody.

i) How do you know his imveéstigator gia\'re

the tapes to everybody? 1Is that whqﬁf,he told you?. |

"A My father heard them once. And
Mr, Part used to tell me how he and Mr. Bugliosi
would go to cocktall parties, and that he was the
best of friends with the DA, and all this.
"And I just didn’t like it; so I fired
him.
i) Who told you that My. Part and Mr.
Bugliosi went to cockiall parties?
"A  Mr. Part.
"A Christmas party is what it was. Last
year.
"o  Now, how lomg did you and Mr. Part
talk for the benefit of these tapes?
"A  Until the tape was zun out, and then
he would leave. |
"o - There was more than one conversation?
nA There was three tapes.
e Do you have an estimate of how long the

three tapes ran?

H

CieloDrive.cOmMARCHIVES




10,370

1| "In other words, how long you talked?
. 2 | A It was one of those little tiny
3 Japanese recorders, he sald.
4 "Q  That isn't quite what I was making
| 5 | inquiry about.
¥ 6 | "I wanted to know about how long it
7 took.
8 "A It was about this big around. (Indicating.)
9 "Q Do you have any recollection of how long
0 you talked into the tapes?
78 £ls. W | o MA No. o | \ -
12

13
s 14 o
. 15 S
16
17
8
19
20
21
22

23

26

27

CieloDrive.comARCHIVES



Ta-1

#

[ L2

10

11

12

i3

14

16

16

17

18

19

20

21

22

23

24

26

27

28

i 10,371

"Q COuld it pave been an hour or two

| :hours altogether? v

YA, . it could.have.

. Tyt

o l‘imu. knowy ‘however long it takes to xun

:.a tape that hig on a Japanese tape recorder.

"Q - Did M. Part ask you a great many
guestions, or did he let you -~

" He mostly made statements and said,
'Isn't that true?’

R Do you know if those tapes were still
in existence?

“A Mr. Reiner was supposed to destroy
then.

" You don't know that for a fact,
though, do you?

"2 I don't know fﬁr a fact anything that
goes on other than what I see inside the jail and
when I come to court.

"I don't know what you discussed at the
bench,'I don’t know a lot of things that you people
do.

1) I was simply asking you whether you
knew for a fact whether Mr. Reiner had destroyed
the tapes.

"A, He told me, but I don't trust him.

"I don't trust - there are very few people
that I trust. |

"0, Mr. Part told you he was going to have
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mtﬁ%”taﬁéé%ﬁla&eﬁegéfqre a psychiatrigt?

"A. Yes.

0.  That was for the purpose of deter-
mining whether the psychiatrist thought you
were insane or mentally ill?

"A Yes.

"0. . Did Mr, Part tell you that he thought
you were mentally ill?

A 0f course not.

"He sald it would be a way out, Which I
couldn't understand either.

"g' Do you feel you are mentally ill?

" Do I feel I am mentally ill?

"o Yes. |

"B, No.

"MR, KEITH: I don't have anything further.

"FURTHER EXAMINATION
"BY MR. SHINN:
"o Leslie, you said that Marvin Part was
your attorney at one time? .
"2, Yes, he was.
et This was an attorney that the Court

appointed for you, is that correct?

YA Yes, he was.
‘  #@ And it was not an attorney of your
-éh%igﬂ?
o "a, No.

L o CieloDrive.cOmMARCHIVES
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b,

"o, Okay. When did he take this tape
recoxrding of you?

"Do you know the date? Was it after
becember 5th?

“a No, I don't remembéer. I remember he
was my attorney around Christmas time, I guess it
was a year ago, the first Christmas since I have
been locked up.

" In other words, this was after, say,
December 5th, correct?

"A It was around Christmas time.

, "o, Christmas time. That would be around

the 25th, 26th of December, 1969?
| "B, It was after I had been arrested, I
_mean indicted pecaﬁse‘I had been to a court
;haaring wherg.l h;; énother attorney.

ﬂg ) Now, I believe you stated that Marvin
Pgrt,%;s &'what, a former District Attorney?

“&_ I think I was told that. He just
felt like a}DiBtrict et ,

"I did not feel comfortable around him. He
felt like a District Attorney.

"o, Did you know that he was a former
Deputy District Attorney?

“A. Now that you mention it, I believe
that I was told that when I met him.

"o, Okay, now, during your conversation

with Mr. Part did he tell you that he knew

CieloDrive.cOmMARCHIVES
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Mr Bug.b.osi? R

", Yeah, he said they were good friends,
and thay. had1c0cktails together, you know, one
big.happy family.

*‘i “Q Okay, so now when he took this case,
sometime around December 25th, 1969, this tape
recording of your conversation --

"2, Are you asking me if I made 1t?

" Yes, I mean; did he take this tape,
take a tape recording?

"2 There were three tapes. We would do
a side a day whenever he would come up.

"He wag my attorney. Shortly thereafter I
fired him,

o Now, did he mention to you whether
or not he hearxd-some other tapes of other defen-=
dants when he talked ég-you?

"2 I don't remember.

"o Do you recall whether or not he
stated that he read something about this case?

"B, Anybody in L.A. read something about
the case.

"Q I'm asking youn if Mz, Marvin Part told
you that he read something about the case either in
the newspapers, or a book or a newspapexr?

"A I kept asking him to bring in the
Grand Jury, and he said he wasn't through reading

G CieloDrive.comARCHIVES
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"0, You mean the Grand Jury transcript?

P -
)
P

b wp o Yesard

"0, Now, did he tell you what he was
going to do with these tapes? Was he going to
sell them?

A, No. He said he was going to take them
to some psychiatrist.

"0, You mean that is what he told you?

“a, Yes.

"Q Did he mention anythinglgbout writing
a book or selling it to a magazine?

!Iph No N n
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"0, Was your state of mind that he was
going to play it for a psychiatrist at the time
that he had it taped?

YA, Yes. Then I told him to destroy them
because they weren't the truth.

o In other words, you told him that what you
told Mr. Part was not the-truth; is that correct?

"B, I told him what Katie had said in the
papers, but I put myself where Sadie had put me.

Q. In other words, you stated, or you said,
substantially the same as Sadie said; is that right?

A, Identical. .

"0, Identical?

"A Yes.

Q. In other words, did you read it some
place?

"B Yes. Sure.

" Where did you read it?

VA, Up in Cell 5200, I read the Susan
Atkins' c¢onfession thak got me indicted.

- "0 In gther words, then, you were trying

tﬁ,bgnfOrm your story with Susan Atkins' story?
" v sure.

Q. Vot knowing whether or not it was true

Ty

iy V- -
e b L L]
.-

A Y

hat -

or. false?
.'-~—-.s PR ).--‘,',
VA, I knew it.

P | -
"3 .. You knew what?

"3, It was false.
[P v
' e b g
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,f"hoﬁéy, it is okay. It is okay.'

g‘ff‘freé.wqiidéﬁané»yoﬁ db?ft know what they are doing

"o And did you tell this to your attorney,
Mr. Marvin Part?

", Sure. But he didn't want to hear it.

"He wanted to give me a crazy -- you know,
whatever you do when someone is insane.

"He didn't want to hear it. He l;ked the idea
of it all being Charley's fault.

"0, So your state of mind was such that when
you fired him, he was not helping you; is that
correct?

"a, Not helping me?

"He was, you know, like with a lot of attorneys,

I go to ta1k to them, and they are saying, 'Sure,

"But you know, they are going out in the

IR ; K vt )
‘out there, T
- . . "And

-y

‘He would come back and say, 'I just
télkéd to‘;hé D.g. We were at a parﬁy together,'
R éaﬂa'z'aéﬁldféﬁy, ‘That is nice.'
"0, Did he tell you at any time that this
conversation which he taped would be confidential?
“A He told me he wouldn't play it for anyone.
And then all of a sudden he had an investigator
brought in.
YAnd T said, 'Well, what is the point of
this??

"and he said, 'Well, we need to investigate

CieloDrive.coOmARCHIVES



‘n

[

L&

10

11.

13

14
15
16
7
18
19
2
21
2
23

24

26
27

28

10,378

12

14 H '

4

*. not have made the tape recording?

it SPTTE TE R
he got the tape recorder into the County Jail?
?

. wWar?

"things, this and that.' 2and I said, 'I will tell
you whatever you want to know.'

“And he said, 'This guy has got to investigate
and I played it for him, and he played for your
father, and we took the tape here and there.'

"And I said, 'Wait a minute, wait a minute.
Why dor't you just destroy it2?!

50 In other words, if you knew at the time
that he was taping your conversation, if yaa knew

%

that he would play it for everyone else, you would

“A Heavens, no, I would not have. I
would have takén an immunity way before then."

And thatjg the end of Mr. Shinn's examination.

?uftheg'ex&mination by Mr. Kanarek.

Q. y bid Mr, Part tell you, Leslie, how

" I believe he was granted a court
order.

"0, By the Superior Court to bring it in?

A, Yeas,

“Then Mr. Reiner tried latex to get another
one, and they wouldn't let him get one in.

0, In connection with these tapes,
would you tell us the conversation that went on

between yourself and Mr. Part concerning this race

"a, I don't remember, Mr. Ranarek. 'They

et o
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"were made over a year and a half ago.

"L don't even remember word for word what

we a%pcussed this morning.

"

LT T Well, was it tapes made up more ox

less of your saying yes or no, or giving answers

‘to questions where the questions suggested their
e R -

¥ Lt

ovWn answers? Cor

" R

F A . ‘Yes,

LK M « ¥
PR !

"y ' ts that right?
A YeS, |

"Like all of you ask questions that
suggest your own answers. '

"0, And Mr. Part, in other words, didn't
say: Well, please tell me your story, or tell me
what happened. He asked questions, and then asked
you to -~

Y2 Some of it would be narrative,

"Like: How do you feel about your childhocd?
You know. We had been through that bit.

“And whenh it got down to the nitty-gritty
of the case, it all followed Sadie*s little con~-

fession that was in the paper.”
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s And did he have anything in froat of
him as he spoke to you?

A A tablet that he would write on, or it
had notes.

"o And no one else was present except Mz.
Part and yourself?

"A Not that I know of.

i) Is that correct?

"A  Not that I know of. I can't remember.
Sometimes he would bring investigators but I don't
think anyone was ever present when the tapes were
made. '

"y  And then at ome point did you tell M.
Part that whatever was set out in these tapes was
mtrue? | :

A 1 just made 11: very clear that I didn't
like tha jdea of domg it, and I hoped that he would
not ever show them to anybody. ' _ o

"He promised me: Well this is strictly
confidential, you know. It is just me and you, .

"And I'd say: Well, okay. Then we
will go shead with it. - o

"q A1l right, did you tell him that what
you had -~ that what he =~ that the gist of the

A

conversation was untrue?
A  Sure.
"o  And when you told him --

1A You see, attorneys are this way. You
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"tell them one thing end they say, "Yes, let's
imagine 1t another way.' , o |

“FHE COURT: Wait for the question.

"y And when you told him that' something .
wag untrue, what did he tell you?

"A  Well, let's just say for inmstance that
it is, and, you know, you just go alomng with it,
and we 1l play it for the psychiatrist, and I think
we can do this and that and the other.

"Aind I was going, well, I didn’'t wmder~
gtand, buf sure I would go along with it.

"o  pid Mr. Part tell you anything about a
play that he wrote, the title of which was 'The Family
That Slays Together Stays Together. '

‘MA  Mr. Part wrote that after I fired him.

"y He wrote that little skit; right?

HA That is what I heard from my new
attorney, Ira Reinerx.

"1 guess Mr. Part's ego was hirt when
I fired him, so he just went all off.

Q And wrote that skit?

*A I don't know if he wrote the skit.

"Q  That is what you heard?

A I heard that he sang 4 song at one of
the Bar Association dinners where he said 'The ?amily
That Slays Together Stays Together.,

Uh, that is the --

THE COURT: That is the end of her testimony?
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_‘70-1 3 1| MR. KANAREK: Yes, your Homorx.
. 2 THE COURT: Anything further?

3 MR. MANZELLA: No, your Honor, but I think we can
4 stipulate that the testimony was given in Februaxy, 1971.
5 T noted it was so dated in one of the pages of the.

6 transcript in February, 1971.
7. THE COURT: You may step dowm.
8 MR. RANAREK: If Mr. Manzella so represeuts, your
9 Honor, he has studied the file, I'Ll so stipulate, your
10 Homoz.
n o MR. MANZELIA: So stipulated.
1z MR. KANAREK: Your Homox, at this time I -would like to
13 call Mr. Manzella, if I may. |
u THE COURT: Call Mr. Manzella?

\ 15 MR. KANAREK: Yes, if I may.
16 THE CLERK: Please raise your right hand. ‘
wo You do solemnly swear the testimony you may
18 give in the cause now pending before this court shall be

ot the truth, the whole truth, and nothing but the truth,
2 80 help you God?
a THE WIINESS: 1 do, o

ANTHONY MANZELIA, . . . |-
called as & witness by and on behalf of the defendant,

’ » | having been first duly svomn, was examined and testified

% as follows:

) a - .o L
®

e DIRECT EXAMINATION
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T

BY MR. KANAREK:

Q Now, Mr, Manzella, throughout this trial we've
-~ even though we've been on opposite sides of the bench,
we call ourselves by our first names, is that right?

A I think that's irrvelevant, Mr. Kanarek.

Q Very well, I'll call you Mr. Manzella, then.

Would you tell us, Mr. Manzella, how does the
District Attorney determine who to ask or what person should
get the death penalty and what person should not? Would
you tell us the policy of your office in that regard?

MR. MANZELLA: I would like to make an objection to
the question, Mr. Kanarek, on the grounds it is not relevant.

MR. RANAREK: Your Honor, I believe =~

IHE COURT: The objection is sustained.

MR. KANAREK: Then, I would like to approach the
bench in view of the absolute discretion of the jury. The
jury has the absolute ~-

THE COURT: I don't understand that last comment, but

- 1'd rather have you argue it at the bench than before the

jury.
MR. KANAREK: Yes, your Honor.
THE COURI: <The objection is sustained, and you may be
heard on the record.
MR. KANAREK: Thank you,
(Whereupon, the following proceedings were had
at the bench among Court and counsel, outrisid'e the hearing
of the jury.) 5 o B |
MR. KAﬁAREK: It is ny bél:i.‘ef, your Honox, th?t_this‘ is

i . X PR
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7e=5 . a decision that goes to the absolute discretion, and ,
. s something that is pertinent in the abaolute disc:\:eti,on of N
5 the jury. .
s | In other words, I think we are eni::i;tlé;d to
5 place before the jury what the Distrigt Attomey does in
; 6 connection with choosing who they shall ask the jury to
g kill, who they do not asgk the jury to kill.
g And T think this 1s ~~ in view of the absolute
o | discretion the jury has, it is most relevant and most
10 material, because it could go to a jury deciding that this
n | 1life and death decision ig made up of ~- by human beings,
12 |. by people in the District Attorney's office.
13 THE COURT: Okay, the Court sustaing the objection.
14. Do you have any comment?
.,,, 15 MR. KANAREK: What, to that one question?
“ 16 MR. MANZELIA: No, not in view of the Court's sustain-
17 ing the objection.
1 THE COURT: The Court belleves that that or a similar
19 question is immaterial.
20 MR. KANAREK: As to how a decision is made?
8 £ls. 2 THE COURT: Yes.
22 .
23
~ 24
. 25
26
27
. )
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' basigtreaéoh why the question is improper -- and the line of

| MR RANAREK: I tHink -~

THE COURT: According to the instructions of the jury,
we'll tell the jury the law concerning the death penalty, and -

MR, RANAREK: Right. But in view of the absolute
discretion, your Honor, I think that it's pertinent -- in fact,
thig -~ during the Tate-La Bianca trial, for whatever it may
be worth - X know it's not binding, because there is no
appellate decision on it -- but in my view -- and I wish the
Court would seriously consider it -- this is a decision which
I think that we have a right to -- we have a right to argue
to the jury, as to -~

THE COURT: Of course, it asks & Deputy District
Attorney a question which is a loaded question; and the answer
could presumably be very prejudicial to a defendant.

MR, KANAREK: Well, T ==

THE COURT: But aside from that, the -~-

MR. KANAREK: Well, everytping -~ these matters --
there's a balancing process. I had -~

THE COURT: But aside from that -~

MR, KANAREK: But I think their opposition to this
decision, which is in effect playing God, so to speak, because
of the fact that they then decide who -~ who shall -~ who they

shall ask the jury to kill, or who they shall ask the jury not

to kill, I think this is most —-
THE COURT: You've said that.
Mr. Manzella?
MK, MANZELLA:; Briefly, your Honoxr, I think that the

PRI
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o |or would you tell us how immunity is decided upon in

questioning is improper -~ is because, essentially, it calls
upon the witness to6 make a -~ it calls upon an attorney in the |
case to make a personal -- to state a personal opinion, as to
the evidencé in the case, and his beliefs and conclusions with
regard to the case.

And we all know that it's highly improper for an
attorney to state his personal opinion with regard to a case,
whether it be the issue of guilt or the issue of penalty.

And'essentially, that's what that question calls
for.

MR. KANAREK: That's beside the -~

MR. MANZELLA: For a personal opinion.

MR, KANAREK: That's beside the point, though, in this
case; because we have the unique situation where it's up to
the absolute discretion of the jury, and ~~ and it may well be
that people on that jury would think that this kind of a
decision by the Distrigt Attorney, made arbitrarily, made for
political reasons; made because the tase is in the public eye
and the District Attorney -- and the District Attorney --

THE COURT: The Court sustains the objection.

{(Whereupon, the following proceedings were had
in open court, within the presence and hearing of the jury:)

THE COURT: Anything further, Mr. Manzella?

MR. KANAREK: If I may ask a couple of questions?
I Mr. Manzella, in a situation where

L
a homicide ~- or first-degree murder -~ is alleged,

- 0 H

- vy . . : . .
' . | the District Attormey's Office?
L ' ‘. ": LT A o B
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MR. MANZELLA: Again, Mr. Kanarek, I would like to
object on the grounds that the -~

THE COURT: Sustained.

MR. MANZELLA: ~— it's not relevant,

THE CGURE= The Court sustains the objection.

MR. KANAREK: Well, then, may we approach the bench on
that?

THE COURT: No, you may not.

MR. RANAREK: Pardon?

THE COURT: No, you may rnot.

0 BY MR, KANAREK: Is there a policy in the District!

Attorney's Office, as to who shall be given immunity, when
there are multiple defendants in a charge of first-degree
murder?

MR, MANZELLA: JAgain, I would like to object on the
grounds that it's not relevant.

THE COURT: Yes, Mr. Kanarek. It's not relevant.

MR. KANARERK: May we approach the bench on that, your

Honor? .

i

- v Q: . BY MR.~KANAREX: Would you tell us, Mr, Bugliosi,

-4
'

who, 1h.éhe‘nistrich_htﬁqrney's Office, besides ~-
THE QQQR&: I think, Mr, Kanarek, you are still trying

that oéhéficaéé. ;
1 KANAREKE 1’ No.”
THE COUﬁT: This is Mr. Manzella.
MR. KANAREK: ©Oh, I'm sorry,

{Laughter.)

THE COURT: No, you may not. The objection is sustained
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MR. KANAREK: I apologize. I apologize.
What did I say, your Honor?
THE COURT: You called him Mr. Bugliosi.
MR. KANAREK: I'm sorry. I apologize.
I am sure that =--
~ 'WMHE COURT: You have been reading that other transcript,
and it's understandable. ‘
MR. KANAREK: Yes.
. EﬁEjGOURT: Go ahead and rephrase your question,

Q BY MR. KANAREK: Mr. Manzella, would you tell us

1)%&6 in the District Attormey’s Office decided that Mary

“'h'sl.'. R ) l':p- ‘t ‘4p|" .' *j."
Brunner éhould get immunity,in connection with the matters that
- ‘ o T
have been placed before this Court?
Vg coy
T ro
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Sa-l 1 MR, MANZELILA: Again, Mr. Kanarek, I would like to
. 2 | object on the grounds that I don't think it's relevant,
3 THE COURT: The Court sustains the objection.
i 4 MR. KANAREK: Well, may I make argument on that, your
' 5 | Honor?
? 6 THE COURT: No, you may not.
T Q BY MR, KANAREK: May I ask who in the District
8 | Attorney’s Office decided that Linda Kasabian ghould get
> | immunity? .
10 | = MR ‘MANZELLA: Again, Mr, Kanarek, I would like to
‘n ';Lc;}l)j;ét: on the same grounds.
13 f. ' THE,COURT: .. Sustalned.
18 s . Mr. Kanarek, the; Court requests that ~- that you
i ¥ | not ask any simil?.r guestions.
.‘,, 15. MR. KANAREK 11 aﬁ;e;ry well, you:f.' Honor. May I make argu-
'} ment at the berch, your Honor?
1 THﬁ: COURT: No, you may not.
18 MR, KANAREK: Thank you. Thank you, Mr., Manzella.
19 THE COURT: Are you ready with your next witness?
2 | MR. KANAREK: Yes, your Honor -- excuse me just a
2L | moment. |
2 (Pause in the proceedings while a discussion off
2 | theé record ensued at the counsel table between Mr, Xanarek
: 24 and Mr, Manzella.)
» B MR, KANAREK: We have a stipulation, Mr., Manzella and
2 'I,, your Honor, that no gunshots were fired at the La Bianca
21 home in connection with the passing away of Leno La Bianca
% and Rossmary La Biaaca.
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vu .

_ the word “pig“ on the front door of the Sharon Tate home was

MR. MANZELLA: So stipulated, your Honoz.

THE COURT: Very well, The Court recéives_that
stipulation.

MR, KANAREK: No -~ that's right.

THE COURT: The stipulation, of course, ladies and
gentlemen, ls an agreement betwéen counsel as to what the
facts -- or as to what the-évidence is, rather; and no
further evidence need be produced on that.

MR, KANAREK: We further have the stipulation, your
Honor, that -~

(Pause‘in the proceedings while a discussion off
the record ensued at the clerk's desk between Mr, Kanarek and
the clerk.)

MR; KANAREK: Your Honor, I have here two pictures

that are People's 104 apd People's 105 in case No. A=253 156.

M
y

And we have the stipulation that the writing of

placed there on the nighﬁ‘that Sharon Tate and the four other
people passed away, the night of August the 8th and the
moxning éf August tbe 9th, 1969.

(Pause in the proceedings while a discussion off thg
record" ensued at the cbunsel table between Mr. Kanarek and
Mr. Manzella.)

MR. MANZELLA:- sSostipulated, your Honor.

(Pause in the proceedings while a discussion off
the record ensued at the counsel table between Mr. Kanarek and
Mr. Manzella,)

MR. KANAREK: May that be read back, your Honor, what I
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-

said?
THE COURT: Mr. Williams, do you want to read it for

| Mr. Kanarek,please?

(Wwhereupon, the record was read by the reporter
as follows:

} ' ¢ "And we have a stipulation that the writing
. L
|

. of the word 'Pig’ on the front docr of the Sharxon
K-SR

MR}

; 'Tate home was placed there on the night that

Sha;on‘Tat?xand-the four other people passed away,
T . P! - LN ) e

AR IR R P L .
"~ the-night of August the 8th and the morning of

Augus?fppg.gyh1-1969.")

MR:‘ﬁﬁﬁéEﬁnA;'?éﬁ-stipulated»

- MR, KANAREK:--So stipulated, your Honor.

THE COUﬁ§= 'Ail right. The Court receives that
stipulation.

MR. KANAREK: May these be passed just briefly at this
time?

THE COURT: And they may be received by rxeference as
your next exhibits in order, whatever that might be.

THE CLERK: IL and MM.

THE COURT: 1L and MM. And they may be passed to the
juroxs.

MR. KANAREK: Thank you, your Honor.

(Pause in the proceedings while the membexs of

the jury examined the exhibits,)

THE COURT: Have those gotten around there to everyone? |

Have you seen them, Mrs. Banks?

MR, KANAREK: Yes, they have.
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18,¢

THE COURT: All right.

Then We'li take a short recess at this time.

During the recess, you are admonished that you
are not to converse amongst yourselves nor with anyone else,
nor are you to allow anyone else to converse with you on any
subject connected with this matter, nor are you to form or
express any opinion on the matter until it is finally submitted
to you.

You may be wondering when we are going to break
today, because some of you may want your relatives to pick you
up at a certain time.

I'1ll call it at 4:00 o'clock, so that you can get
~= SO you can make some phone calls now.

We'll take about 15 minutes.

(Mid~afternocon recess.)
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THE COURT: All right. Both counsel are present, the

record should show. All the jurors are present.

We are ready to proceed.

Mr. Kanarek? It's your proposal now to read
further testimony, Mr. Kanarek?

MR, KAWAREK: Yes, your Honor. This is -~

THE COURT: And the testimony you ;ai‘sh‘ to read is
tegtinony from what cage? o | ‘

MR. KANAREK: From the fi.obby Beausoleil cage, ydur
Honox. ' o S

THE COURT: And it's whose testimony?

MR. FANAREK: The testimony of Mary Brunner

THE COURT: In the proceedings before -- - i

MR. KANAREK: Before Judge Keene; and on the motion
for 4 new trial. u

THE COURT: On what date? ‘

MR. KANAREE: I don't know the exact date, but it
could be in the summer of 1971 ~~ or in the ~- or iIn that
period of time.

MR. MANZELIA: If I may, according to the transcript,
it began on May 12th of 1970, the motion for new trial.

MR. KANARER: I'm sorry. 1970.

MR. MANZELIA: May 12, 1970.

THE COURT: The motion for a new trial began on
May 12th, 19707

MR. MANZELIA: Yes, according to the Ffirst page of
Volume 9 of the tramseript.

THE COURT: The Judge took this evidence in the motion
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8b-2 1 for new trial in the month of May, 19707

.- 2 | : MR. MANZELLA: So gtipulated.

3 THE. COURT: And it's the testimony of ~--
4 MR. RANAREK: Mary Brumner.

) 5 THE COURT: ~- Mary Brumnner?

] 6 MR. MANZELILA: So stipulated.
7 MR. RANAREK: Your Honor?
8 THE COURTI: Do you need something?
9 (Whereupon, a discusaioa ensucd at the bonch
10 between the Court and lr. Kanarchk which was not
n | audible to the reporter.)
12 THE COURT: TUhy don't you go ahead and read it?
13 IR, KAWARER: All right.

: M Page 2626, after -- wc?l_l ¥ {'.ifter being sworn in

e .

as a witness; ;
H

16 “THE CLERK: Would you be seated and state .
17 your name? ! B -
13 "THE WITNESS: Mary Theresa Ba:umie.r,'v , ‘
19 "HE COURT: Miss Brumer, by- you:é appeafénce
2 here in court this moming, I assume that you aﬁticib
21 pate giving some testimony in this hearing in this
2 court; is that correct?
2 “THE. WITNESS: That's correct.

: 2% | ITHE COURT: Let me point out the serious

. % ramifications of what you are about to do ==
% MR. MANZELIA: Excuse me, Mr. Kdnaxek. I'm sorry to

. 1 interrupt you.
' 28

Your Honor, it was my understanding we were
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going to read the testimony of Misgs Brumner, Thig ig ==

MR. RANAREK: Yes, your Honor. But may I ~~ to show
her state of mind, I think 1t's relevant to have what the
Court told her, so that the jury will have the full picture
0f =~ of her state of mind.

THE COURT: Under section 1291, I believe, all you
could read would be her former testimony.

MR. KANAREK: May I approach the bench on that, your
Honor? Because it's most important --

THE COURT: WNo, I don't believe so. I think that if =«
if counsel is willing to stipulate to the fouadation, as
he indicated to me off the record that he was ~= and as both
of you did == then it would pertain, I should think, only
to her testimony; and not to her -~ to anything else.

MR. RANAREK: Well, your Homor, I don't wish to have
to call the Court, the Judge, to -- to have before the ju&y
what ghe actually heard before she testified from the Court.
I think that goes to her state of mind. =

It's not offered for the truth of the mattexr

asgerted. ‘

THE CQURT: The Court believes it would be irrelevant

in any case. ' W Co

MR. KANAREK: Your Honor does mot wish me to approach
the bench and argue it? S L

THE COURT: The Court doesn't wish to hear any arg;x-
ment in connection with it. Just read her testimony given
on the date stated.

MR. KANAREK: The questions were asked by Mr. Beausoleil|

-
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who wag acting as his own attorney.

e In my kind of language, and in your kind
of language, I will restate what Mr. Keene == Or
Judge Keene =-- has just told you."

Uh -- well == well, your Honor, I want to follow

the orders of the Court. ‘

Do you wish to read this? It's part of her

testimony, however.

(Whereupon, Mr. Kanavek handed the volume of
the trénscript to the Court, which volume the Court

perused.)

»
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el 1 THE COURT: All right. Beginning at line 3 of 2631,
2 you may proceed.
3 MR. KANAREK: Thank you, your Honor. The Court --
4 just for the continuity here, probably, your Homor -~
5 "o BY MR. BEAUSOLEIL: In my kind of
' 6 language and your kind of language, I will
7 restate what Mr. Keene -~ or Judge Keene =~
8 has just told you.
? ' "THE CQURT: There's no need to do that. I
1 have advised her ag to what her constitutional
| rights are, and she has indicated to me that she
12 inderstands what her constitutional rights are.
13 "Now, you direct whatever questions
1 that you care to ask her -- ask of her. ‘,
15 "I might algo suggest and point out |
] to you, Miss Brunne;-, that if you do. testi:fy'.

17 3 1 - . 3
in this manner, In response to any questions

1 agked of you by Mr. Beaugoleil, the Court

® will ask you to answer all questions directed

% to you not only by Mr. Beausoleil but Mr. Katz.
o . "Do you understand that?

2 "THE WITNESS: Yes.

® "THE COURT: In other words, you can't pick
- * and choose the questions that you are going fo
: ® answer. Do you understand that?

% WIHE WITNESS: Yeah, I understand that.

“ "THE GOURT: Go ahead, Mr, Beausoleil.

28

"Q Mary, you are fully aware, aren’t you,
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8c~2 1 "that -= you are fully awdre, aren't you?
. 2 "A  I've got :u::. '
3 "9 You are fully aware of the fact that
4 very likely that they will charge you with murder,
) 5 isn't that correct? | .
r 6 A Yes, that's correct =-- that;"s right.
7 "THE COURT: WMr. Beausoleil, T have indicated
8 I have adylsed this w:ttness of what the ramifica-
9 tions are, and the consequences of her testifying
10 here in court this morning.
11 ‘ - "Now, go ahead and ask her any questionms,
2 but don't repeat the questions I have alreddy
13 asked her.
: . UMR. BEAUSOIEIL: In laying the ground
.i 15 work for her testimony, your Homor, I would ask
16 the Gouxrft to allow me to question thils witness
I in my own manner.
8 "THE COURT: You may question this witness,
1 Mr. Beausoleil, and you will also follow the
20 directiong and the orders of the Court,
a | "Wow, ask your questions of this
2 witﬁes_s.
A a  Are you also aware of the fact that,
& 24

beyond being charged with murder, that you could
25

be charged with perjury?

fiar

% "A  Yeah, that occurred to me.
27

. "9  And very probably violation of

probation; isn't that correct?
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8c-3 1 "A Well, I let my PO know ~~ well, she
. 2 should know where I am going.
3 "IHE COURT: What was that answer?
4 "THE WITNESS: I left & message with my
* 5 probation officer,
v 6 "3 BY MR. BEAUSOLEIL: And that you were
7 subpoenaed here -- and that you were subpoenaed
8 here? ‘ A
9 "A  And that I was subpoenaed here.
10 Q Now, you have spoken to me personally |
1 on the phone, haven't you? R
12 "A  Yes.
13 gln) In the last couple of weeks, two or -« -
- 14 three tlmes; isn't that correct? ‘ |

o .

16 , "Q  How did I acquire your phone number?"
17

A That's true.

Kut

Oh, objection sustained.

18 i) Did you somehow give your phone numbern

1 to me, to have me call you?

20 A Yes.

A "o How was that done?
2 1A By a letter to the ranch, to be given

to you.
24

4y

s} And you told me at that time that there
25

1o

Was no pressure put on you; isn't that correct?

| "A  That's wight. '

. 2 "o And that everything in this affidavit
that you signed, you have done completely freely

26
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"and voluntarily; isn't that correct?

"A  That's right,

) And that in fact; that it was written
before Sandra Good or Lynn Fromme arrived in
Wisconsing isn't that correct?

"A It was handwritten. It wasn't typed
up.

"o  And then later; Miss Fromme -~ Squeaky ~-
typed it up for you} isn't that correct?

A One of them did.

"Q  Added a legal heading and things like
that; is that correct? ‘ }

"A  That's correct =~ that's right.

"MR. BEAUSOLEIL: May ¥ éﬁéxoach the witness?

. YIHE COURT: Xes¢> L
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"9, I have in my hand at this timé':
People's Exhibit 61, which appears to be an
affidavit signed by Mary Brunner on May 21,

1970, and notarized by Owen E. Reese.

"Would you -~ Mary, would you take a look

at this affidavit, a copy of this affidavit, and
would you tell me if that appears to be what was
sent in the mail?

"a Yeah, that's it.

MR, BEAUSOLEIL: And I also have here ~--
what is the exhibit number, classification number
of the second affidavit which was signed on June 1,
19702
_ "THE COURT: Where are the originals?

Do you have them, Mr, Katz?

"MR. KATZ: I have some of them, your Honor,
I can't find People's 61.

"MR. BEAUSOLEIL: There is a 61,

"MR. KATZ: I don't have the other referred-
to affidavit. | l

"MR. BEAUSOLEIL: Well, we haven't got the
classification, your Honox.

"PHE COURT: Just a minute., What exhibit
do you have?

“MR., BEAUSOLEIL: I have ~-"

THE COURT: You needn't read all of that.
MR, XANAREK: Yes.
THE COURT: dJust read her testimony. _—

. - CieloDrive.comARCHIVES
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MR. KANAREK: Very well, your Honor. ;.

"o Now, I have here aﬁother %ffidavit
which appears to be signed by you opfﬁﬁne ist.

"This is your signature? R

! Yes.

“0  And would you read the statement
and tell me if that is true? BN .

"2, I, Mary Theresa Brunner, do hereby
swear that an affidavit regarding testimony given
by me at the trial of Robert Kenneth.Beausoleil
and before the Grand Jury and dated May 21, 1970,
was written and signed by me voluntarily. No
pressure, force, or even encouragement was put
on me by anyone to write, sign or send said
affidavit,'

"o, Was that statement true?

" Yes.,

"THE COURT: Let me state for the record
that the original affidavit has bheen ordered filed
and is part of the Court file.

"0 I'm not sure if I asked you. Is this
statement true, the affidavit from May 21, 19707
Is that statement true?

"a. Yes.

"o, I have in my possession an envelope
addressed to Leon Salter, care of Public Defendexr’s
Office, 1725 Main Street, Santa Monica, California,

90041, which is the zip code. Return address to
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“"Mary Brunner, 1329 Milton Street, Madison,
Wisconsin, 2ip code 53715.

"It appears to be stamped, postmarked the
ist of June, 1970, sent Special Delivery Air Mail.

"I also have here, which X understand:was
enclosed in the envelope, a letter starting with
Mr. Salter' and dated May 31, 1970,x§ﬁd ﬁas
handwriting on it. . ,A‘:

“ﬁo you recognize this handwrit@n%? v

"A It's mine. .

"Q  And this is the original? '__ Y

R That's right. |

"0 What you state in that lettér is that‘-; o
is everything that you stated in that letter true?

"5 Yes. |

"0, I believe the best place for us to start
is December 4. Do you recall that date?

"B Yes.

1 And what happened on that date? .

"B Starting when?

"0 Let's say on December 4. Sometime
on Decerber 4, you made contact with a Lieutenant
Brown; isn't that correct?

“A, He called me first --

"o He called -~

A ~= at work."
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0. And from that point on, would you
in a narrative form tell us what happened?

"A Yeah. He told me that thexe wexe a
couple of people here from California that wanted
to see me, and I was at work, and I asked them
would it be okay if I called them up as soon as I
got home from work. Okay, you know, and he said,
yeah, that would be all right.

"o Let me go back over that just a Qecond.

"You say that a couple of people from
California; isn't that correct?

"A He didn't say who it was at that time.

“q Did he even imply to yoﬁ with any words
that it might be police officers? ;:_:
| “A. I don't really zrecall. I;ﬁﬁst know it
was from the Sheriff's Departméhé.‘r‘- L

"0 Do you recall exactly what HE said to
you on the phone, or any of what he saild to you on-
the phone? .

"p, Actually, all I remember him saying .. -
is that there were a couple of people there from ‘
California that wanted to talk to me.

"0, Ckay. Proceed.

% And then I told them I'd call them back

at 4:30 when I got off work, and then I called two
attornéys, neithexr of whom I could reach at the
moment; and then I tried to have =~ I agked them

t0 call me back:; and hefore either of them called
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*me back, Lieutenant Brown came to work t? talk

to my boss and arrange for me to get off r%ébt

then and there -~ right then; and ?hep;ﬁe;ﬁcok ne

up to the Holiday Inn Restauraqt§t6 Meet Mr.

Mr. Guenther and Mr, -~ and Whitele&i .
"a When you first met withALiéutenant

Brown, did he at any time read any rightslﬁé you? |

"3, No.

"Q When you left with,Lieutenénﬁ'Erowh,‘§‘
did you have any inkling of who you were going to
see?

"a, He may have told me at that time, that
it was a couple of people from the Sheriff's
Department.

"0, He might have; ‘you'ré not sure?

"2 He did, either at work or on the w&y
out to the restaurant.

0 Once he had you in.the car; is that
correct?

A Sometime between getting me out of the
office at work and before we got to meet them, he
told me about it.

Q. And then you said jou arrived at the
Holiday Restaurant?

A, Holiday Inn.

Q. The restaurant at the Holiday Inn? °

“A Right.

" There you made the acquaintance of
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"Sergeant Paul Whiteley and Deputy Guenther; is
that right?

"5 That's right.

"0, From the Homiclde Sheriff's Department
in Los Angeles? |

"4, Right.

Jg From that point, would you proceed in
your testimony?

"2 First of all, they offered me;q.étink,
and I took one. And I think it was Whiﬁeléy‘said

L] .

that -~ . ’ ks

"9, Just a moment. You said tﬁéy'&fféted;‘d ,

you a drink?
“You said they offered you a drink? - ~ ¢ .
"a, Yeah.

"Q Was that hard liquor? EETR ¢

h Yes, that's right.

"0, And you took a hard liguor drink?

A, And I t60k a hard liguor drink.

"Q. So you took a drink. Did you have just
one, or did you have -~

"B, I had two.

"o You had two drinks?

“A fthat's right,

"Q What were you drinking?

“g Manhattans, I believe,

"o That's a pretty powerful drink?

o I believe so.

-

i
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) Did it make you high at all?

"A Yeah.

"Q In other words, you're not. accustomed
to drinking?

"2 I don't hardly ever drink.
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"q  And then while you were drinking these
Manhattans what did Deputy Guenther and Sergednt
Whiteley say to you?

"A They said that they had found my
fingerprints at the Hinwan house. That they had
witnesses who had definitely placed me in a stolen
car. »

o Did they name those witnesses?

"A  No.

o  Not at that time?

YA Not ever. Not ever, but a stolen car.

"He said that you had been doing a lot
of talking sbout me and Sadie was doing a lot of
talking abcut me.

"Q Let me go back to this a little bit.

"You say, 'They' told you. Who was
speaking?

"A  Whiteley most of the time. .

"Q That 1s Sergeant Whiteley? That is that
man there in the green coat?

A Yes. : J:{ '

"MR. BEAUSOIEiL; : Wiil the record so breﬂec‘t_
that she is pointing to Sergeaﬁt'lﬂhiteley from |
Homicdide. |

"IHE COURT: Yes, it may. IRy

"BY MR. BEAUSOLEIL: )

o] And he told you, he menticned m§ néme:

i

to you, in other words?
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"A Yes,

"Q  And he mentioned Sadie's name?

"A Yes. 4"'

"a  Sadie Mae Glutz? L ¥

"A Yes. S i o

"o Susan Denise Atking? .

A Yes. He wasg probably éalling her Sﬁ;an
most of the time. 5 Cl

"Q Did he sometimes say Sadie, too?

"A I don't really recall.

"Q  And in what way did he say that I was
uging your name?

"A Like saying that I committed the
Hinman murder. That you were putting the blame
of the Himman murder on me.

"Q Did he say that I was putting all the
blame on you?

"A  He never got really gpecific about it.

"Q  But he said that I was putting the blame
on you?

"A Yeg.

"Q  What about Sadie, did he say Sadie
also was putting the blame on you?

"A  He didn't really say anything to == he
Just said that you two were putting me responsible
in a large part for the Hinman murder. I don't
kunow how much of a part.

"a  Now, let me backirack just a little bit.
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"Before you had a conversation with ~-
before Sergeant Whiteley began spegking to you
along those lines that you have just been testifying
to, nelther one of.‘ the officers, Sexrgeant Guenther,
Sergeant Whiteley, or Lieutenant Brown, either,
had read any xights to you; is that correct?

"A  That's right.

"2 Proceed.

I T
¢

A I don't -;::aail'y know where I was at.

"o You testifled that Sexgeant mée;[.ey"
was telling you that I had put all the blé.me -
that I had put thé blame on you; isn“":t that ' |
corxrect? ’ |

"A  That's correct.

g  And Sadie had dlso done that?

"A And Sadie had done that, and he said
that he knew that you had done the murder and
that T knew ~~ he told me that I knew that you
had done the mirder and that in exchange for
my telling him about you killing Gary I would
get immmity, I'd get my probation dropped,
my restitution dropped, I could get custody of
the baby again.

"o What did he tell you the consequences
were if you did not give him the statement?

"A If I didn't give him & statement my
probation would be violated. I'd be arrested
for Gary's murder. I could forget about seeing
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"Bear.

9  You sald ~-- what was that again? Could
you tell us exactly what happened?

"You sdaid something to the effect that

you could forget about geeing Bear?

A Seeing the baby.

"o  First, Bear, who's Bear?

"A ﬁy SON..

Qg  Your gon, and how old is your som?

A Two years,

"¢  Is that hisg nickname, Bear?

"A  That's right.

4] Is that just part of the nickneme or
ig that a complete nickname?

"A  Oh, he's got other nicknames.

"Q Would you tell the Court the nicknames
of the child. h .

A His full name is Sudstone.

"o And the last name?

"A Sunstone Hawk.

) And he was referred to, at lerflst ‘whe_.n
he was an infant, as Pooh Bear; isn't that correct?

*A  That's right. |

"MR.KATZ: Perhaps, your Honor, for the record,
could we have the spelling by Miss Brunner of those
names?

"MR. BEAUSOLEIL: 1I'1l spell it.

#THE COURT: Spell the names of the baby for
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"the record.
TTHE WITNESS:

S=u-n-g-t=o0-n=& H~a~w=k.
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9a-1 1 "BY MR, BEAUSOLEIL: I
. 2 "a And Poch Bear, would you spell Pooh Bear,
3 pleage.
. 4 "A  That is spelled 2 lot of different ways.
5 Some people spell it P~o-o~h B-e-a~r and some
: 6 P-u B-e~a-z.
7 g 1 hope Mr. Katz is satisfied.
8 "Now, you say that Sergeant Whiteley
9 said something to the effect that you could forget
10 gbout seeing Bear.
u "Would you in more detail tell us what

2 was going on.

B "4  Well, it's like the Court already has
14

o s

16

custody of him and I just won't get it again.
"Q Now, in reference to not being able

[ €]

to see Bear, you were also told before this

o that you might be charged with murder, is that
1 correct?
? "A  That's right,

0 "Q  Was there anything implied between the

murder charge and the cugiody of the child?

2 1A The two sort of go hand in hand.
23

21

g  Could you tell me how Sergeant Whiteley

or Deputy Guenther, whoever it was telling you this,
25

2 put them hand in hand, if they did?

# YA 1f 1'm arrested for murder, I'm going
2 K .
' to the California courts and Bear iB .not going to
28 | 2

be anywhexe around. '

" CieloDrive.comARCHIVES



{k

L L

10,414

9a~2 "Q  Is that pretty much a quote?
. "A  That is a rephrasing
s "Q  Rephrasing, butthdt'ig what they: to’ld*
4 you; is that correct?
s | "A  Yes. |
6 "Q  Wasg there any other conversation ==
T let me ask you -~ I'Ll withdraw that last quest:’.on..
3 "Did either officer get emotional
9 during that conversation?
10 "A  Guenther -- at ¢ne time Whiteley left
1 the room and Guenther got quite emotional and I
12 got crying.
18 "a Did you get emotional, toeo?
14 A 1 started to cry, yes.
15 "Q  What was Deputy Charles Guenther
16 saying to you? What was he doing when he got
7 emotional?
18 "A  He wag -~ he was telling me how
1 | wonderful they were being, really trying
20 - to save me from a mess and how all you people
21 were putting things on me and how rotten
22 everyone out here had been, you know, how ==
2 | ébout what you were supposed to have done with
24 Gary, and it wds -- and he was just telling me
% how hard they were trying to see to it that I
26 could stay back East and start a new life,
u you know, that sort of business, and, you know,
» get my son and how I really ought to go along
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"with them.

"a  You stated several times they mentioned
your son. Did they mention your son several times?

1A They did because they know how & baby
would affect me.

" A reference to how you feel about yoﬁr
child, how do you feel about your child?

"Let me rephrasge that question.
“You love your child very much, don't
you? |

"A  Yes.

"Q I would imagine that he probably‘meané
more to you than anything else in the world; ien't
that correct?

A Than most anything else.

"o  Anything means more to you?

"A  Yeah. B

"y Could you tell the Court what it is?

"A It means more to me, BSBby, that I ﬁnao;
what I did to you, ‘

'Q When you say that -~ to undo, what youh
did, whet you did, did you pot tell the truth at '
that timeY

%A That's right.

"Q 1'11 continue. X 'll go back to where
we were and we were talking about how you felt
about your child. You love him dearly; isn't that

correct?
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&_ 1 "A  That's right.
.b 2 "Q You'd do what you could to protect him
3 from any kind of harm; wouldn 't you?
) ’ "A  Yes.
5 "Q  You'd do what you could to keep him
¢ 6 near you; wouldn't you?
7 1A Yes.
8 9 Just about aaything?
9 . "A  Just about. Just about.
10 "9  You feel it is the best thing for him to
11 be in the custody of his mothex?
12 "A Yes.
13 "G At this time, or do you think he would
N 14 be better -- it would be better for him if he was
.c. 15 in your cusgtody?
16 "A  You said in the custody of his mother,
7 that's me.
18 ) 1'm sorry. In the custody of your
B mother.
20 "A Right at this moment, you know, there
% is nothing that -~ you know, I tried to éhange that
2 but I wouldn't because, 1t was stopped.
28 "Q What do ypti mean be it was stopped?
' 2 "A I tried to get cusi:o&y back of him
9b flg. * | but I couldn’t.

26

28
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"R That was promlsed to you; is that
correct?

A Ko, this was last December I tried but
it wds stopped from this end. It was okayed by the
Social Work Department but it was stopped by
someone else.

9 Do you know who that someone else is?

A No one volunteered that they did it,
no. 1 can imagine who did it.

"q How often are you allowed to see your
child now?

"A  Every other weekend, sometimes every
weekend.

"Q Jugt on the weekends?

"A Yes.

"Q T understand you live 185 miles away '
from your child; is that correct?

A Yeah.

g  And you don't have a car?

"A  That's right.

"Q You work how many days a week?

A Five.

"o Five days a week.

"What hours?

"a 8:00 to 5:00.

g 8:00 to 5:00. That doesn't leave
you much time except weekendg; isn't that correct?

1A That's correct.

¢
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Q@  You can't take the child away from

- the house of your mother; isn't that correct?

"A I can't do what, now?

"o Can you or can you not take Bear away
from the house of your mother's house just for
even an ou‘ting?b

A Yeah, I have teken him out on

weekends.
" On weekends?
"A Yeah.

"Q Does that happen very often?

HA It happens regularly ﬁhem I'm there.
I'n not there regulaﬂy. ' ,

"Q Has your mother banned )Jrou from tﬁéf’l
house at any -- _ ;

"Q In other words, all right, 'it:'é in ‘.
evidence that you were banned away from the house .
of your mother for a certain period of time. How
long was that?

A 1t was about a week only.

"Q  Mary, would you like or appreciate the
fact that -= or did you -- let me rephrase that
quegstion. .

Do you have any objection or how
do you feel about being represented, at least
temporarily, by Mr. Dave Shimm."

That question was sustained.

"a T believe we were gomewhere back in

hi
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"December 4th and you were having a conversation
with Sexgeant Whiteley and Deputy Guenther ~-"

Oh, that =-

" I believe we were scnewhere around --
you said that they had threatened to, if you did
not give them information or make g gtatement to
them of some kind, that you would be charged with
the murder of Gary Hinman, that I was putting all
the blame on you and Sadie was putting all the
blame on you, and ihat -=

"If you remembexr -~

"If my memoxy i1s in good working order
I believe you were talking about Deputy Guenther
being emotional.

HA That was part way, you knmow, through
the afternoon at that xestaurant when he got ~-
vhien Whiteley left the room and Guénther started
talking to me. , &

"THE COURT: What did you and Officer Guenther
gay at that time? ’, S

“THE WITNESS: At that time I don't think I
said much of anything." . '

"q  BY THE COURT:

"What did he say?
"THE WITNESS: He wag telling me how wonderful

1

they were being to me and how evexybody out here
was ratting on me and bad-mouthing me and how if
I felt anything for my son that I owed it to him
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1 "to give a statement against Bobby.
2 "THE COURT: Did that end the conversation
3 then, between you and Deputy Guenther?
s "PHE WITNESS: Around this time I got to
5 erying and Whiteley came back in the room.
6 "THE COURT: Now, tell us what was said.
7 "THE WITNESS: This is xeally whem this part
8 of the interview was almost over and I'd have to
9 get back even further to tell vhat was said between
10 Guenther and Whitelej and me.
1 “THE COURT: Have you told us all that was
12 said between the three of you? |
13 "THE WITNESS: No,
14 “THE COURT: Go ashead and tell us that.
15 "THE WITINESS: After Whiteley and Guenther
16 told me what they were going to do 1f I didn't
17 give the statement, then they -~ they then
18 interviewed ==~ what you call it ~-- questlioned
19 me about what I knew or was supposed to know
9¢ £1la8% about what happened at the Himman house.
21
22
23
24 , F
25 |
27
2w
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"IHE COURT: And what did you teli them ‘at
that time?

"PHE WITNESS: At that time I told them that
-- I gave them at that time basically what I gave
this Court in April.

"PHE COURT: What else was said in that
meeting?

“pHE WITNESS: The guestion is so broad I
really can't answer it.

“HHE COURT: Have you told all that was said
in a conversation that you can now recall?

"IHE WITNESS: This morning? You mean have
I right now this morning told you what was said in
the conversation that I can recall? Is that your
guestion?

"PHE COURT: Yes. In substance, have you
told us everything that was said?

"PHE WITNESS: No.

“PHE COURT: Continue then, tell us what else
was said at that time.

"PHE WITNESS: It's s0 hard to put it in
order. '

"They started talking about Bobby and then
they started talking about -~ asking me if Bobby
had khives -- a knife, and I answered that there were
lots of knives., 2And they described to me Bobby's
knife and asﬁed me 1f he had that type of knife and

LI |

I said yeah. \

« T T 4
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as you now recall it?

T d

“THE COURT: What elsg‘was,aa;dé’i

WPHE WITNESS: They asked me if -~ they -
asked me if ~— they asked me if we had?gdne to the ) ;Eq
Hinman house and about if there had been a fight.

"IHE COURT: I didn't hear you. f'j 'f‘i’i:

"THE WITNESS: About if there had been a = . -
fight. SR

"THE COURT: What did you say?

"THE WITNESS: I saild there had.

“THE COURT: What did you tell them?

“"PHE WITNESS: I told them that Bobby had a
fight with Gary. I told them the whole testimony
that I gave in April.

"MR, BEAUSOQLEIL:* -~

“PHE COURT: How long did this conversation
take in its entirety?

"THE WITNESS: I was with Whiteley and
Guenther from aboat 3:30 in the afterncon until
about 10:00 o'clock at night.

"PHE COURT: 3:30 until 10:00 o'clock at
nightf

"PHE WITNESS: Yes,

"PHE COURT: Have you told us all the conversation

"PHE WITNESS: Do you want me to repeat my
testimony that I gave in April? Is$ that what
you want me to do?

“PHE COURT: Is that what you told the
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"officers at that time?

"THE WITNESS: Basically, ves.

“PHE COURT: All right, tell us what you
said, what you told the officers,

"THE WITNESS: I told the officexrs that
Bobby killed Gary., That is the main thing I told
the officers. | o

"THE COURT: What else did you;géii them?

YPHE WITNESS: I told themléhat Bobby and
Gary had a fight. I told'theﬁ that.Ché;§ié“¢utﬂ
CGary with a sword. I told them we}had been in
that house for a couple of days, Bobby an&jggaié
and I. |

“THE COURT: Was this statement &ﬁe? '

"THE WITNESS: Parts of it.

"PHE COURT; All right, what parts were true.
and what parts were not?

"THE WITNESS: Bobby didn't kill Gary.

"PHE COURT: Who killed Gary?

"THE WITNESS: I don't have to answer that.

"THE COURT: Yes, you do have to answer that
and -- |

"PHE COURT: -- you are ordered to answer
that by this Court.

"THE WITNESS: I'll take the Fifth Amendment
on that.

"THE COURT: You may not take the Fifth

Amendment. As I indicated to you, you cannot pick

-
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*and choose what guestions you were going to
answer.

"pHE WITNESS: I have the right not to
incriminate myself.

"THE COURT: I've ordered you to auswer
that question as to who killed Gary Hinman.

"PHE WITNESS: I'm telling you that I don't
have to incriminate myself, as you told me.

YPHE COURT: As I indicated to you, you do
not have a chance to pick and choose what guestions
you are going to angswer and what questions you are
not going to answer.

"As I have indicated to you, if it“wés your
desire to testify in this matter we are éqing to

get to the truth and you are going td-ﬁestify and

;-
you tell me in your own words truthfully what S

. A T
occurred in that Hinman house to the best of your

knowledge and I want the txuth, \ .

"THE CQURT: Go ahead and tell me what 6écﬁrréd.

"You tell me what happened in your own words
in the Hinman house to the very best of your
knowledge starting from the beginniné as to when
you arrived, what octurred, and tell me now, if you
recall, just what ogcurred.

"THE WITNESS: What I would have {o answer
to that question would be self-incriminating and
I am not going to answer it.

"PUE COURT: In other words, you refuse to

=¥ .

4
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"answer any questions as to what occuxrred in
the Hinman house on the night, or, the two days
during which he met his death; is that correct?

"THE WITNESS: fhat's correct,

YTHE COURT: You refuse to answer any
gquestions as to what occurred in that house?

"PHE WITNESS: You've told me ~- your guestion
was that I tell you everything that went on. That
was your guestion?

"THE COURT: Yes, that's what I want.

“PHE WITNESS: 2and if that is your question
I can't answer that because it would be self~-
ineriminating.

"PHE COURT: I am instruoting you to answer
the question. !

"PHE WITNESS: I've answered it.

"THE COURT: You refuse to answer the question
as to what went on in the Hinman house that night?

"PHE WITNESS: That's right.
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- ‘and you better appreciate this' type of emotion.

“THE COURT: Mr. Beausolell, any further
questions of this withess?

"MR. BEAUSOLEIL: Yes, I have a number of
them, your Honor.
“BY MR. BEAUSOLEIL: o

"o Now, on December 4th, you éaid that
Whiteley left -~ I mean, I'm ;gféfring to whenl-
you had the interview at the‘kestau:énﬁg‘the L

Holiday Iamn, and you testified that Sergeant

3
o

Whiteley left the room and Officer Guenthérﬂgot}-

emotional; isn't that correck?

)
co

"B, Yes.

"0 Now, what type of an emotion did he
show you? Did he raise his voice? Did he yell at
you?

"2, No, he got —- at that time he got very
soft-voiced and very earnest and very, you know,
looks you real deep in the eye and says, 'We're

really doing the best we can for you,' type stuff,

"0, Okay, that's this time, right?
"A Yes.
"o Now, you made a statement to the

investigators at this time; is that correct?

“A, 7o Whiteley and Guenther are you speaking
about?

"o, Yes.,

A, Yes.

CieloDrive.coOmARCHIVES
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"Q and they had not read your rights
to you; isn’'t that correct?

"A  That hadn't been brought up.

"0 And your original statement to then,
ybu told them that I had slashed Gary's ear; isn't
that correct?

"B, I think I blamed it on Charlie.

Q What?

"A. I think ¥ blamed it on Charlie,

"0, The entire thing, or what was it?

", The slashing of Gary's ear,';ftﬁink
I blamed it on Charlie. ‘ o

L i
L 1

;
. - ]
"y, In other woxds, it was basically what
e

you testified to -~

i

]

ua, At your triai, yes.

) You have testified to the fagt that
the officers had said to you that I havetﬁﬁi the
biame on you and that Sadie had put the pggma-oq.
you, and you had two drinks and you were a littlé
kit tipsy and emotional an@ they had brought up
your baby several times; isn’'t that correct?

"B That's right.

"0 And they also brought up the fact
that if you were charged with murder you wouldn't
be able to see youxr baby. Did they make that fact
quite clear to you?

"a, Yes, that was gquite clear.

"Q And they saild to you that if -- did

] v
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"they ever mention the gas chamber to you?

- No, I don't believe so.

"0 They mentioned the murder charge?

" A They mentioned the murder charge.

1) Did they mention to you the violation
of probation at all?

"4 They said that somebody in Califorania,
thef said "they,' you ﬁnow, whoever 'they' is,
had been wanting to violate my probation already.
As far as I know it was impossible that I had
violated my probation but they had been planning
on violating my probation,but Whiteley and
Guenther had‘come to talk .to me to see about glving
them a statement to keep them from violating my
probation.

"o, Now, the way I understand it, as you
testified earlier in these proceedings, that at
first you didn't implicate Charlie, isn't that
correct?

“A That's right.

" And then you testified that Sergeant
Guenther got angry at you, or emoticnal with you,
and told you ko get him involved, something like
that? | I

"A. When we were down &ﬁ thefsheiiff's

Station later on, you know, it was being =- I 1

don't know if this part was recorded or not, I

don't remember. . v

H '
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"He told me that I was hedging on Chqél%q
and he knew Charlie was guilty of more than
I was blaming him for and it was insinuéée&;‘ SR
and I can't exactly recall how he did it, but
that if I didn't bring Charlie into it now that
this whole business of immunity for me would be

dropped.
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10~1 1 "0 Was there a tape recorder at the
. 2 Sheriff's Department when you were baing ix;jtér—.
3 viewed? |
, 4 "B Yes. ;
| 5 "0 Was there -~ at any timé did. anyone . IPRE
o 6 turn the tape recorder off? O
7 "A I don't know. It couldn't have been- . : '
8 running at this time, beéause -~ bhécause iﬁ‘&asn}t -
9 in my statement. R AR R
10 "Q Mary, have you read this statement?
n “A, Yes, |
12 %0, Have you read it several timesg?
13 "A Before your trial, I did.
N 14 "0 And you saw things in there that were
.3 5 missing; is that correct?
16 "A Things that I had left out, you mean?
17 Yo No, things that you had said that were
18 not put in it; is that ¢orrect?
v | , *A, I can't think of it right now, Bobby,
2 because go much was ~- you know, so much happened
2 and so much got said that night that when I got home
2 | that night, you know, I really didn't know what I had
B said.
i 2 "You know, I could remember the main parts,
N % but when I read that statement, I imagine it was a
) % couple of months later, then I knew really what I
. ‘ 2 said.
2 "Q, Now, when they took you to
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“the Sheriff's Department in Wisconsin after
speaking to you at the restaurant, at the Holiday
Inn Restaurant, did they read your rights to you?

", No.

"0, Théey at no time on December 4th read
your rights to you; is that correct?

"3, I'm sure I never heard thenm,

"o Now, because of the fact t@at“tﬂéy'were
telling you that I was blaming-yoﬁ féiiéhe murder
of Gary Hinman, and you testified -- well, I'1l
rephrase that question. o ‘o
"You have testified to the fact that I was {
implicating you and that -- they said thaf_i wgé “
implicating you, and that they knew thgtfi? was
really me that did it; isn't that corréct? v

*s  That's right.

"0 They stated to you that the -— that
they knew that my putting the blame on you wasn't
true; is that correct? Or something to that effect?

~ "THE WITNESS: Something to the effect that
they knew that you were the guilty one, and that I
couldn't have been doing the things that I was
supposed to have been ~- you know, that -- you
know, they wanted you —- that I am supposed to
have been -~ you know, that -- you know, they
wanted you, not me.

"0 They wanted you to make a statement

to them against me, so that you could get immunity,

L I
L

LEREE
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"and they could convict me; is that correct?

“a That's right.

"Q. Now, had you not received threats
of a murder charge being put upon you, and that
if you had a murder charge put upon -- if you
had a murder charge put onto you, you woeuldn't
be able to see Bear again, and that your probation
would be violated, would you have made that
statement?

“A, No.

"0 Would you have made that statement if
it had not been said to you that I was implicating
you?

"A I wouldn't have made it.

"o, And let me ask you this: AF thag‘time
when they told you that I had implica;é& you and
put the blame on you, were ;ou gﬁgiﬁ at me?

L7 . [

“A, Yes. ’ ; N .’ ) ‘ :"" ty T

. X

"0, Yes, you were, And you wére sort of
getting back at me at that time, weren't fougf‘ e l%

“a, Yes. _ ' _

Q. And the statement you gave them was |
false?

“A. That's true.

"0 When was the next time -~ now, we
will leave December 4th at this time -~ when was

the next time you came into contact with any

progecutors, or Sergeant Guenther or Sergeant

CieloDrive.comARCHIVES




Lo

10a

»

(4]

10

1

13

14

15

16

17

18

19

20

21

23

24

25

26

27

28

10,433

"Whiteley, or anyone regarding anything to do

with this case?

"2, It was —— Whiteley and Katz came to
Madison.

"Q That is Mr. Ratz, the Deputy District
Attorney?

"3, That's right.

"0, And Officer Whiteley?

“A That's right.
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i0a-1 1 "0 They came to Wisconsin?
. 2 "p,  Madison. It must have been sometime
8 in March, because I was going to come out here
R 4 and see a lawyer, and they didn't want me to.
5 “PHE WITNESS: I'll say that different.”

16
o

The Court sustaing --

7 “PHE WITNESS: --* No; that was sustained.
8 0. Did Mr. Katz or Officer Whiteley ever
2 tell you that you could not see a lawyer?
1o "3, They told me that I couldn't see Daye
no shinn.
12 "Q They told you you couldn't see Daye
1 Shinn?

’ ¥ "A, That's right,

® s

16

"Q Which was a lawyer of your choice;

LS

isn't that correct?

v "3, That's correct, Any other lawyer

18 would be acceptable.

1 "0 But Daye Shinn?

20 ", But not Daye Shinn. Conflict of

2 interest or something. But the Public Defender

2 was acceptable,

2 "G The Public Defender was acceptable,

* 2 but you could not see Daye Shinn? L
. % up, That's right. . -
e e e % "y, According to Office’r ‘Guenthexr or
. e Officer Whitley? . - :’-’y SR «'
' 2 ua, One of those two. - | |
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", You don't know which -- -

"You don't recall which one said théﬁi é&
your knowledge? . '

"a, No. We went to another restaurant
with a lawyer I had in Madison.

"Q  Was this a lawyer of your own Choice?

"3, TYhe one in Madison, yes. But he told
mwe he really couldn't g;ve me too much advice,
because he didn't know California law. Aand he
didn't know exactly how he'd stand in California.

")  You wanted to get a California lawyer;
is that correct?

"a, That's right.

"0 And they told you anybody but Daye
Shinn; is that correct?

A, First, I was told that if I came to
California, I would be arrested when I stepped off
the plaﬁeffor murder. This wasn't by them; this was
by my P.O.; and then I got woxd that they were coming
to‘see me.,

"Then we went out to the restaurant, the four
of us, my lawyer and these two; and we discussed my
coming to California to see a lawyer, and my Madison
lawyer said that ~-- you know, I certainly had that
right. And they talked about not seeing Daye Shinn,
because therée would be a conflict of intexest.

"Was it your'opinion that there would bhe a

conflict of interest, or was it someone else's

i
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"opinion?

YA, The conflict of interest never

occurred to me, : .

"0, In other words, it was someone else

N
!

that said that to you?
A, Yes.

“Q, And do you remember the date thié.&as!fh' ,

when Deputy District Attorney Burton Katg and
Sergeant Paul Whiteley came to see you in ?ispohéih?

"A No, I don't know the date. _

"0.  About how long vas this after Decefiber
4th?

R It was in March sometime.

"0 March? And what was said to you?

8 We discussed my coming cut to sSee a
lawyer, and it would be okay if I came out to see
any lawyer, you know, other than Daye Shinn; and
any -~ and my Madison attorney arranged for me to
get another attorney. He arranged for Hugh Manes.
And to keep away from the ranch.

"o, Did they discuss your willingness or
unwillingness to testify?

"R I don'’t really recall. It might have
been brought up, because I know that it was in
gquestion right then; the fact that I wanted to see
a California lawyer brought that into question then.
It probably was discussed. It was discussed between

me and Manes, I know; so I don't really recall

. CieloDrive.comARCHIVES
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"when this happened, if it happened, with them

or not.

"0 At that time did you leave Wisconsin

with them?

", No.
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L

"Q  You stayed in Wisconsin? '
"A Yes. ‘ ' t

] And how long did they stay and speak

"A  Pardon me?
"Q  About how long did they stee -- stay

and speak to you?

"A Just for aboutan h&r that day.

"Q Was that at work or was that -=- another
restaurant, you say?

YA  That's right.

9  Now, some time later, did you once again
see any officers again pértaining to thig case?

A  Not until I came out here In Apxil.

"a In April? And in whose company did you
come out from Wisconsin?

"A Pardon me?

) In whose company did you come out from
Wisconsin?

"A Roger Smith.

"o Roger?

Y Rogex Browm.

"a Roger Brown. 1Is that Lieutenant Brown?

A  Right.

'  Sometime in April, did you make the
acquaintance or did you see & Brenda McCann snd
Lyon Fromme?

"A  In April?
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10b-2 s} Tn April, yes.
. 2 A Yeah.
3 *q Did they talk to you anytkg:ing -about trying
A to talk you out of testifying, or anything like that?
’ 5 "A  No. At that time I hid already declded
. ] not to testify. | | ;
7 | o You didn't even discuss it; is thaf '
8 correct?
9 "A It didn't need discussing. |
10 "n  In other words, you were just visiting; .
1 they had just come to see you as friends; is that
12 correct?
13 A Yes.
* 14 "9  How long have you known Lymm Fromme?
.,«- 15 “"A  About three years.
u 16 ) About three years. Would you consider
17 that a long three years?
B | "A  Yeah.
19 s} You are very close with Lynn; is that
20 correct?
21 "A Yes.
22 ) At that time, did you go anywhere in
23 April? Did you go anywhere with Lynn and Barbara?
? 2 "A  Just around Madison.
N 25 hg  Around Madigon? You didn't leave the
: T - state with Brenda or ~= o
. I o\ Na.
» " When was the next time -- in April, you
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"say, was the next time you gaw any officers
pertaining to this cagej is that correct?

"A  That's vight.

Q And did you and Lieutenant Brown have
any discussions on the way out here?

MA Not really,

"a  Did you sleep most of the way out here?

A I pretended to.

"Q Who was the next officer pertaining to
this case =~ or police officer, or an officer from
the District Attomey's.‘office? - Lo

"A  When we got to the airport, we were met
by Whiteley #nd Guenther. | |

. e . ) . =
%

"Q They were expecting you?

"4 Oh, yes. RN

*q  What was the next thing that happened?

A We went to a hotel and éte; and ‘I’[ recall |
the next thing of any importance that happened, that
we came up to the ~- we came here; mot to this
courtroom, but some other place, their office.

#And Mr. Manes came and I was given

another'copy of the testimony, and I was asked
by Mr. Stovitz the questions in it, you know,
the questiong that he was going to ask me in
court.

"Q You say they gave you a copy ovf your
statement?

HA The one I made in December.
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‘ 10b«4 " Did you have one previous to that?
. g A I had one, but X had given it to Mr.
3 Manes.
4 "Q You had one -~ when was this made
, 5 avdilable to you, the first ome?
8 6 ~"A  Vhen they came in March.
7 "Q  Were there any instructions when this
8 was given to you?
9 "A  No, No, it wasn't given to me. It
10 was given to my Madison attorney, and he gave it
il 0o me.
12 "THE COURT: Excuse me just a minute.
13 "Miss Brumner, in this case I have had
d IO testimony from you, and this was received in fromt
.G 15 of the jury, that Mr. Beausoleil act,izélly killed
16 Gary Hinman. , '
17 "THE WITNESS: That's vight.
18 "IHE COURT: I have aisa had testimony in this.
19 case, and the jury heard the te&timony from Mr. |
20 Beaugoleil, that he did not kill Gary Hinman;’ but:
z that Charles Manson killed Gary Hinmen. And Mr.
2 Beauspleil testified to that under oath. ', -
23 Yot have now signed an affidavit that
4 2 your testimony given in front of the jury was
10c,fls. * untrue.
et 96 |
P 27
. 28
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Now; the only way in which I am going to be able
to determine whether or not that testimony that you gave was
untrue is to have you testify at this time as to what you now
contend is the truth ~- if, in fact, in any way your testimony
in front of the jury was untrue. That is the only way I am
going to be able to make that determination.

"Now, as I have indicated to you when we

gtarted this procedure, as long as' you took the

witness stand and decided that you were going

to testify, that you would have to testify.
"Now, once again, I am instructing you to

tell me under oath what transpired in the Gary,

Hinman house at the time that you firstf;riivéd.

Start from the beginning, and téli me what

happened. ' R T
“PHE WITNESS: If I get into tﬁaﬁ,-l will

be incriminating myself,” '

THE COURT¢ We wilill take a recess at this ﬁime; ladiéé ol

and gentlemen, AN

You are admonished that during the recesé you
are obliged not to converse amongst yourselves nor with
anyone else, nor permit anyone to converse with you on any
subject connected with the matter, nor form or express any
opinion on the matter until it is finally submitted to you.

Remember the obligation that you are not to
read, hear or see any publicity -- any article or any release
from any of the publicity media concerning My. Manson or

concerning this trial.
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Goodnight. And I'll see you tomorrow morning at
9:30.

(Whereupon, at 4:03 p.m., an adjournment was
taken in this case until tomorrow morning, Wednesday,

November 17, 1971 at 9:30 a.m.)
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